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100 lat min´ło

Fina∏em ca∏orocznego Êwi´towania by∏y li-
stopadowe uroczystoÊci, które rozpocz´liÊmy
w sobot´ 10 listopada, IV Biegiem Niepod-
leg∏oÊci w Janówku Pierwszym oraz
XVIII Festiwalem PieÊni i Taƒców Polskich
im. Stanis∏awa Moniuszki, podczas którego
Zespó∏ Taƒca Ludowego „Promyki” Êwi´to-
wa∏ 20-lecie istnienia. Niedzielny program
obchodów, rozpocz´∏a uroczysta msza Êwi´-
ta w intencji Ojczyzny w koÊciele pw. Âw.
Bart∏omieja Aposto∏a w Janówku Pierw-
szym. Uczniowie ze Szko∏y Podstawowej im.
Józefa Wybickiego przygotowali patriotycz-
ny program artystyczny. Nast´pnie na pla-

cu ks. Jana Trzaskomy odby∏y si´ uroczysto-
Êci niepodleg∏oÊciowe.W swoim przemówie-
niu Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownac-
ki oraz Przewodniczàcy Rady Gminy Marcin
Fabisiak, podkreÊlili jak wa˝na jest jednoÊç
oraz umiej´tnoÊç dzia∏ania ponad podzia∏a-
mi. Apel Pami´ci wykona∏ 32. Wieliszewski
dr Obrony Powietrznej im. gen. dyw. Gusta-
wa Konstantego Orlicz-Dreszera. Na koniec
liczne delegacje z∏o˝y∏y kwiaty pod pomni-
kiem Ofiar Wojen.
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W sk∏adzie nowej Rady Gminy Wieliszew znaleêli si´: Mar-
cin Fabisiak, Grzegorz Bieƒkowski, Danuta Wrzesiƒska,
Bart∏omiej Trzaskoma, Dorota Sarna, Dorota Trzaskoma,
Jacek Kuciƒski, ¸ukasz Mi´tek, Krystyna Weso∏owska,
Gra˝yna Kwiatkowska, Rafa∏ Donarski, Jan So∏tys,Artur
Mi´tek, Renata Gostkowska-Maczuga, Edwin Zezoƒ. nn

ciàg dalszy na str 6–7

Jubileusz przypad∏ w roku obchodów 100.
rocznicy odzyskania niepodleg∏oÊci przez
Polsk´, hucznie Êwi´towanej równie˝ w na-
szej gminie. 20 lat z liczàcego 100 Êwieczek
tortu to ca∏kiem spory kawa∏ek, dla cz∏on-
ków Zespo∏u i jego kadry – znaczàca czeÊç
˝yciorysów. Z tej okazji wspólnie z wójtem

gminy Paw∏em Kownackim i OÊrodkiem
Kultury w Wieliszewie zaprosili nas na dwa
du˝e jubileuszowe wydarzenia – oba
pod wspólnym tytu∏em „Jak w Kalejdosko-
pie”, doskonale oddajàcym charakter, histo-
ri´ i dorobek grupy oraz jej repertuar. nn

ciàg dalszy na str 10–11

W piàtek 23 listopada 2018 r. odby∏a si´ I sesja
Rady Gminy Wieliszew kadencji 2018-2023, w
trakcie której zaprzysi´˝eni zostali nowi radni
oraz wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki.

To 20. rok dzia∏alnoÊci Zespo∏u Taƒca Ludowego „Promyki” – kulturalnej
wizytówki Gminy Wieliszew, najwi´kszego zespo∏u folklorystycznego
w Powiecie Legionowskim i jednego z najwi´kszych na Mazowszu. 
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W sobot´ 27 paêdziernika br. w Sali Koncertowej
im. K. Klenczona odby∏ si´ wyjàtkowy koncert
z okazji Gminnego Dnia Seniora.
Pierwszà cz´Êcià wieczoru by∏o wr´czenie medali i listów
gratulacyjnych za d∏ugoletnie po˝ycie ma∏˝eƒskie, przyzna-
nych przez Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej Andrzeja
Dud´. Odznaczenia wr´cza∏ Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏
Kownacki w asyÊcie Przewodniczàcego Rady Gminy Mar-
cina Fabisiaka oraz ksi´dza Krzysztofa Krupy Proboszcza
Parafii pw. Êw. Jana Marii Vianney’a w Skrzeszewie. nn

WWIIZZYYTTAA  UU  SSEENNIIOORRÓÓWW  9900++

Jak co roku jesienià obchodzimy gminne Êwi´to – Dzieƒ
Seniora. Rada Seniorów Gminy Wieliszew wspólnie
ze „Stowarzyszeniem Sàsiedzkim” z Janówka Pierwszego,
kontynuujàc trwajàcà od 2015 roku tradycj´, przeprowa-
dzi∏a w listopadzie br. spo∏ecznà akcj´ skierowanà do naj-
starszych seniorów (w wieku 90 plus). Na terenie gminy
Wieliszew mieszka oko∏o 50 osób w wieku dziewi´çdzie-
si´ciu lat i powy˝ej. W ciàgu kilkunastu dni cz∏onkowie
Rady Seniorów wspólnie z so∏tysami odwiedzili 49 najstar-
szych mieszkaƒców z: Micha∏owa-Reginowa, Wieliszewa,

¸ajsk, Olszewnicy Nowej, Olszewnicy Starej, Skrzeszewa,
Ka∏uszyna, Góry i Janówka Pierwszego. Z∏o˝one wizyty by-
∏y okazjà do zwrócenia uwagi na nobliwe pokolenie naj-
starszych mieszkaƒców naszej gminy, którym nale˝y si´ sza-
cunek i uznanie za bezinteresownà mi∏oÊç i màdroÊç, ja-
kimi obdarowujà m∏odsze pokolenia. Podczas tych wizyt
da∏o si´ odczuç ogromnà radoÊç z naszych odwiedzin.
W wielu domach, które odwiedziliÊmy byliÊmy zaprasza-
ni przez gospodarzy i opiekunów na s∏odki pocz´stunek,
w czasie którego rozmawialiÊmy z Seniorami o ich doko-
naniach, radoÊciach i sposobach na tak d∏ugie ˝ycie. Mi-
∏ym zaskoczeniem dla nas by∏o to, ˝e niektórzy pami´tali
nasze wizyty nawet sprzed trzech lat. Budujàcy jest fakt,
˝e nasi Seniorzy jesieƒ swojego ̋ ycia sp´dzajà wÊród cz∏on-
ków najbli˝szej rodziny, a nawet z wnukami i prawnuka-
mi, otoczeni troskliwà opiekà i szacunkiem; sà w miar´ do-
brej kondycji fizycznej i ˝yjà w dobrych warunkach socjal-
nych. Seniorom wr´czyliÊmy ̋ yczenia z imiennà dedykacjà,
wed∏ug projektu i wykonania Gminnego Centrum Kultu-
ry w ¸ajskach oraz praktyczny upominek.

Ju˝ teraz czekamy na ponowne spotkanie w przysz∏ym
roku, które odb´dzie si´ – miejmy nadziej´ – w tym samym
gronie. nn Marek Babecki

• Paƒstwo Maria i Jan Buczni, 50 lat
• Paƒstwo Kazimiera i Witold Trzaskomowie, 50 lat

• Paƒstwo Wiesława i Leon Bieƒkowscy, 51 lat
• Paƒstwo Hanna i Zenon Burzowie, 51 lat

• Paƒstwo Maria i Stanisław Kwietniowie, 51 lat
• Paƒstwo Irena i Czesław Markowscy, 51 lat
• Paƒstwo Danuta i Andrzej Redowie, 51 lat

• Paƒstwo Wanda i Adam Misterkiewiczowie, 52 lata

OOddzznnaacczzeennaaii   ooddeebbrraall ii

25 listopada br. – w Êwi´to Jezusa Chrystusa Króla Wszech-
Êwiata – w Parafii Przemienia Paƒskiego odby∏a si´ uroczy-
stoÊç mianowania ministrantów. Do Liturgicznej S∏u˝by O∏-
tarza przyj´tych zosta∏o oÊmiu kandydatów, którzy po z∏o-
˝eniu przysi´gi i b∏ogos∏awieƒstwie Ksi´dza Proboszcza
zostali pe∏noprawnymi ministrantami. Odby∏o si´ te˝ mia-
nowanie ch∏opców najbardziej zaanga˝owanych w s∏u˝b´
przy o∏tarzu na wy˝sze stopnie i tak: oÊmiu zosta∏o miano-
wanych ministrantami Êwiat∏a (akolitami), czterech mini-
strantami krzy˝a, a szeÊciu otrzyma∏o nowy tytu∏ w naszej
parafii – ceremoniarza parafialnego. Ch∏opcy – mieszkaƒcy
naszej gminy – tworzà zgranà wspólnot´, co mogliÊmy zoba-
czyç oglàdajàc po Mszy Êwi´tej krótki film podsumowujà-
cy ubieg∏y rok szkolny.Wszystkich, którzy chcieliby do∏àczyç
do s∏u˝by przy o∏tarzu zapraszamy na zbiórki odbywajàce
si´ w soboty o godzinie 9.00 w naszym koÊciele. nn  ŁK
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13 stycznia 2019 (niedziela)
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POMAGANIE JEST DZIECINNIE PROSTE

Chcesz zostaç wolontariuszem WOÂP czekamy na Ciebie. Wystarczy
wypełniç ankiet´ on-line na stronie www.wosp.org.pl/final/sztaby.

Ju˝ dzisiaj zapraszamy wszystkich ch´tnych do współpracy podczas
finału. Poza wolontariuszami z puszkami poszukujemy:
– wystawców szkół, przedszkoli, sołectw, firmy itp. którzy cały swój

utarg przeka˝à na rzecz WOÂP,
– artystów chcàcych zaprezentowaç swój talent na scenie, 
– ciekawych fantów na licytacj´.

W dniu finału b´dzie wesoło, kolorowo, muzycznie i z sercem...
na koniec wyjàtkowy koncert muzyki francuskiej w wykonaniu
Wojciecha Bardowskiego oraz Magdaleny Tunkiewicz-Zakrzewskiej,
a po nim magiczne „Âwiatełko do niebia”.
Sie ma! 

Szef sztabu Izabela Kownacka tel. 504 076 660; izak@vis.pl
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Od 8 lat na cmentarzu parafialnym w Wieliszewie spotykali
si´ samorzàdowcy, mieszkaƒcy i przedstawiciele Stowarzyszeƒ
z terenu gminy Wieliszew, aby wspólnie zbieraç pieniàdze
na wsparcie remontu zabytkowej kaplicy „˚ona m´˝owi”.
W tym roku po raz ostatni kwestujàcy spotkali si´ w Wieli-
szewie – tym razem, aby zbieraç fundusze na zakup jej wy-
posa˝enia.

Kwesta trwa∏a od samego rana. W akcj´ zaanga˝owa∏ si´
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki oraz radni Gminy Wie-

liszew: Gra˝yna Kwiatkowska, Jacek Kuciƒski,Artur Mi´tek,
Rafa∏ Donarski, Janina Przyby∏ oraz Edwin Zezoƒ.Wspierali
ich tak˝e so∏tys Wieliszewa Ludwik ˚o∏ek, mieszkaƒcy Wie-
liszewa: Andrzej Zalewski, Bogdan Kuciƒskim, Halina Jecha-
lik, Dorota Sarna, Renata Gostkowska-Maczuga, Dorota
Trzaskoma, Krzysztof Klimaszewski, Dariusz ˚ukowski, a
tak˝e Prezes Stowarzyszenie eMka Izabela Kownacka.W trak-
cie kwestowania uda∏o si´ zebraç 7 809,74 z∏. Serdecznie dzi´-
kujemy darczyƒcom za wsparcie i hojne datki. nn
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Prace zwiàzane z projektowaniem i remontem kaplicy rozpocz´ły
si´ w 2013 r. i zostały zakoƒczone w paêdzierniku 2018 r.
Całkowity koszt przedsi´wzi´cia wyniósł blisko 1,2 mln złotych,
a Êrodki na ten cel pochodziły m.in. z bud˝etu Gminy Wieliszew,
Parafii pw. Przemienia Paƒskiego w Wieliszewie oraz z funduszy
unijnych. Ogromny wkład finansowy pochodził równie˝
od mieszkaƒców, którzy co roku wrzucali do puszek datki.
Dzi´ki ich ofiarnoÊci przez lata kwestowania udało si´ pozyskaç
blisko 50 tys. złotych na ten cel.

TTrroocchh´́  hhiissttoorriiii......

Kwesta na rzecz
zabytkowej Kaplicy

MIESZKANKA MICHA¸OWA-REGINOWA
Ja osobiÊcie niejednokrotnie brałam udział w tej
kweÊcie i uwa˝am, ˝e jest to bardzo wa˝na i po-
˝yteczna inicjatywa. Pami´tam, ˝e przez wiele lat
ten wspaniały zabytek niszczał i nikt z nim nic nie
robił. Teraz wyglàda przepi´knie… Jak nowy. My
jako mieszkaƒcy gminy, którym zale˝y na piel´gno-
waniu naszej historii powinniÊmy dbaç o tego typu zabytki i przynaj-
mniej raz w roku wrzuciç t´ symbolicznà złotówk´ do puszki. 

ooppiinniiaa  mmiieesszzkkaaƒƒccaa

PPRRZZEEDD  NNAAMMII
6 grudnia (czwartek) godz 18:45
przy koÊciele pw. Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie

14 grudnia (piàtek) godz 19:00
KK OO NN CC EE RR TT   MM II CC HH AA ¸̧ AA   BB AA JJ OO RR AA

17 grudnia (poniedzia∏ek) od godz 12:30
MM AA RR AA TT OO NN   FF II LL MM OO WW YY

OODD  KKOOFFTTYY……  DDOO  KKOORRCCZZAA

WW¸̧ÑÑCCZZEENNIIEE  ÂÂWWIIÑÑTTEECCZZNNEEJJ  IILLUUMMIINNAACCJJII  
II  SSPPOOTTKKAANNIIEE  ZZ  MMIIKKOO¸̧AAJJEEMM

OOBBJJAAZZDDOOWWEE  KKIINNOO  VVIISSAA

Podsumowaniem tegorocznego sezonu
kulturalnego w Sali Koncertowej im.
Krzysztofa Klenczona w Wieliszewie b´dzie
muzyczne spotkanie z jednym
z najpopularniejszych i najoryginalniejszych
polskich wykonawców piosenki aktorskiej
– Michałem Bajorem. Na koncert
organizowany w ramach trasy promujàcej dwupłytowe wydawnictwo
„Od Kofty… do Korcza”, zapraszamy w piàtek 14 grudnia o godz. 19. Koncert
potrwa około 90 minut, a na scenie ArtyÊcie towarzyszy pianista. Bilety
w cenie 95 zł sà dost´pne w Gminnym Centrum Kultury w Łajskach – brak
mo˝liwoÊci rezerwacji telefonicznej, zakupu biletów dokonujemy w GCK.
(Uwaga! Osoby, które dotrà do sali po godz. 19.00, nie zostanà
wpuszczone na koncert). 

Wójt Gminy Wieliszew Paweł Kownacki zaprasza na włàczenie
Êwiàtecznej iluminacji i spotkanie z Mikołajem w Wieliszewie!!!
Dodatkowo dla ka˝dego dziecka Âwi´ty Mikołaj b´dzie miał przygotowany
upominek i zaprosi do wspólnego Êpiewania kol´d! Na miejscu b´dzie dostepna
fotobudka, w której b´dziecie mogli zrobiç sobie pamiàtkowe zdj´cia.

Do Wieliszewa zawita kolejny raz Objazdowe Kino Visa. Od godziny 12.30 do
póênego wieczora Sala Koncertowa im. Krzysztofa zamieni si´ w sal´ kinowà a
na ekranie pojawià si´ nowoÊci kinowe!
• „GRINCH” 2D – animacja, familijny, 2D DUBBING PL, ograniczenia wiekowe:

BO, cena biletu: 16 zł normalny, 14 zł ulgowy (szkolny, studencki, seniora,
rodzinny), czas trwania: 90 minut. Godzina 12.30 i 16.45 

• „FANTASTYCZNE ZWIERZ¢TA: ZBRODNIE GRINDELWALDA” 2D – fantasy,
2D DUBBING PL, ograniczenia wiekowe: od 12 lat, cena biletu: 16 zł
normalny, 14zł ulgowy (szkolny, studencki, seniora, rodzinny), czas trwania:
134 minuty. Godzina 14.15

• „MIŁOÂå JEST WSZYSTKIM” – komedia romantyczna, ograniczenia
wiekowe: od 13 lat TBC, cena biletu: 16 zł normalny, 14 zł ulgowy (szkolny,
studencki, seniora, rodzinny), czas trwania: 130 minut. Godzina 18.30

• „PLANETA SINGLI 2” – komedia romantyczna, ograniczenia wiekowe: od 12
lat, cena biletu: 16 zł normalny, 14 zł ulgowy (szkolny, studencki, seniora,
rodzinny), czas trwania: 119 minut. Godzina 20.45
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GMINNE INWESTYCJE

14 listopada br. Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki
podpisa∏ umowy na wykonanie kanalizacji sanitarnej
na terenie miejscowoÊci Góra oraz Janówek. Inwestycje
obejmowaç b´dà budow´ sieci kanalizacji sanitarnej ulic:
Poprzecznej, Dworcowej oraz na osiedlu przy ulicy Rzecz-
nej. Inwestycja w rejonie ulicy Dworcowej i Poprzecznej
pozwoli równie˝ na pod∏àczenie do systemu kanalizacji
sanitarnej cz´Êci nieruchomoÊci w miejscowoÊci Janówek
w gm. Jab∏onna.

Zakoƒczenie tej jak˝e wa˝nej dla mieszkaƒców Góry
inwestycji zaplanowano na 30.08.2019 r. i 30.11.2020 r.

Prace wykona firma Multikom Andrzej Nakielski z Ostro-
∏´ki. Koszt inwestycji: 588 598,48 z∏ i 1 967 770,37 z∏.

nn

Na grudzieƒ br. zaplanowane jest zakoƒczenie budowy fi-
lii ZOZ w Janówku Pierwszym. Inwestycja ta by∏a d∏ugo
wyczekiwana. Poprzedni punkt, który s∏u˝y∏ jako ZOZ nie
by∏ dostosowany do u˝ytkowania przez osoby niepe∏no-
sprawne; oprócz ma∏ej powierzchni u˝ytkowej posiada∏
wàskie, wysokie schody, które ci´˝ko by∏o pokonaç tak-
˝e starszym klientom.

Obecnie na miejscu starego budynku gospodarczego zo-
sta∏ postawiony nowy, parterowy obiekt zbudowany w sys-
temie modu∏owym, który b´dzie mia∏ podjazd dla wóz-
ków inwalidzkich.

Ca∏kowity koszt inwestycji: 950 000,00 z∏ / brutto. nn

áááááá KKaannaalliizzaaccjjaa  ssaanniittaarrnnaa  

Lek. TOMASZ PALEJKO
Dyrektor SZP ZOZ w Wieliszewie
W naszym gminnym oÊrodku zdrowia pra-
cuj´ jako lekarz ju˝ od ponad oÊmiu lat.
Z dniem 01.10.2018 r. zostałem powoła-
ny na stanowisko dyrektora SZP ZOZ
w Wieliszewie. Chciałbym wykonywaç
swojà prac´ z misjà, którà rozumiem ja-
ko: dà˝enie do zapewnienia mo˝liwie jak
najwy˝szego poziomu Êwiadczonych usług zdrowotnych, wzmacnia-
nie potencjału kadrowego pracowników, maksymalne wykorzystanie
istniejàcych warunków lokalowych oraz inwestycje w nowy sprz´t.
Planuj´ zakup nowego wyposa˝enia ZOZ w Skrzeszewie (w którym
wydłu˝ono liczb´ godzin przyj´ç pacjentów), nowego stanowiska kom-
puterowego i aparatu EKG. Wa˝nym wyzwaniem b´dzie dla nas tak-
˝e uruchomienie systemu Elektronicznej Dokumentacji Medycznej.
Z koƒcem grudnia 2018 r. planowane jest oddanie do u˝ytku nowe-
go budynku dla filii ZOZ w Janówku Pierwszym. Nowy lokal poło˝o-
ny na parterze zapewni łatwiejszy dost´p do przychodni osobom star-
szym, osłabionym oraz z dysfunkcjà narzàdu ruchu. Reasumujàc, chciał-
bym obiecaç mieszkaƒcom gminy Wieliszew oddanie w pracy jako
lekarz i dyrektor oraz ˝yczyç wszystkim du˝o zdrowia.

MIESZKANKA GÓRY
Lat 81
Jak dla mnie i wi´kszoÊci ludzi starszych wielkim problemem było
wejÊcie do oÊrodka zdrowia ze wzgl´du na wysokie, strome scho-
dy poza tym czy b´dzie lepiej nie wiem, zobaczymy. Tu u nas bra-
kuje jeszcze dentysty, okulista powinien byç na miejscu, poniewa˝
do tej pory musieliÊmy jeêdziç do Nowego Dworu Mazowieciego
lub Legionowa. Ciesz´ si´ ˝e b´dzie nowy budynek i mam nadzie-
j´ ˝e wraz z nim b´dzie dost´pnych wi´cej usług na miejscu i nie
trzeba b´dzie tak daleko jeêdziç.

OOppiinniiee

Jacek, mieszkaniec Góry
KorzyÊci jakie wynikajà z odprowadzania Êcieków do sieci gminnej sà
obustronne, zarówno dla nas mieszkaƒców jak i dla Êrodowiska które
nas otacza. Zmniejszenie kosztów zwiàzanych z wywozem nieczysto-
Êci, oraz popraw´ jakoÊci ˝ycia mieszkaƒców.
Realizacja inwestycji b´dzie równie˝ pozytywna z punktu widzenia go-
spodarczego Góry, przyczyni si´ do atrakcyjnoÊci naszej miejscowoÊci.

OOppiinniiaa

MIESZKANKA GMINY 
Chodnik na tym odcinku jest bardzo potrzeb-
ny. Przez dwa lata jeêdziłam tamt´dy do pra-
cy rowerem i wiem, ̋ e na tym odcinku samo-
chody cz´sto je˝d˝à z du˝à szybkoÊcià i nie-
jednokrotnie zdarzały mi si´ tam
niebezpieczne sytuacje. Widziałam tak˝e sy-
tuacje, gdy dzieci szły do szkół zaroÊni´tym g´stà trawà poboczem. Tak jak
w okresie letnim nie jest to tak ucià˝liwe, to w okresie zimowym – gdy po-
ruszajà si´ w zaspach Êniegu – staje si´ to dosyç trudne i niewygodne. Po-
za tym droga nie jest oÊwietlona i jak przychodzi wieczór jest zupełnie ciem-
no. Dla kogoÊ komu zdarza si´ wracaç z autobusu po zmroku mo˝e to byç
nieprzyjemne i niebezpieczne.

MIESZKANIEC KOMORNICY
Inwestycja zwiàzana z budowà chodnika z Ko-
mornicy do Wieliszewa jest bardzo potrzeb-
na szczególnie dla mieszkaƒców Komornicy,
a przede wszystkim dzieci z tego rejonu. Czy
przy przejÊciu z autobusu czy podczas zwy-
kłego spaceru pokonanie tego odcinka jest
bardzo niebezpieczne. Do tej pory trzeba było iÊç ulicà. Jak przeje˝d˝ał sa-
mochód schodziliÊmy na pobocze. Jak powstanie chodnik b´dzie mo˝na Êmia-
ło i na spokojnie iÊç na spacer, tak jak w moim przypadku– z małym dziec-
kiem – b´dzie to bezpieczne. Uwa˝am ten projekt za bardzo potrzebny i bar-
dzo si´ z niego cieszymy. 
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OOppiinniiee

áááááá BBuuddoowwaa  ffiilliiii  ZZOOZZ  ww  JJaannóówwkkuu  PPiieerrwwsszzyymm

Rodzinie i najbli˝szym 

wyrazy wspó∏czucia 

z powodu Êmierci

PPaannaa ZZYYGGMMUUNNTTAA  OORR¸̧OOWWSSKKIIEEGGOO
s k ∏ a d a j à  

Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki 

Przewodniczàcy Rady Gminy Marcin Fabisiak 

oraz Radna Gminy Wieliszew

kondolencje

áááááá BBuuddoowwaa  cchhooddnniikkaa  ddoo  KKoommoorrnniiccyy  

Ruszy∏a rozbudowa drogi powiatowej na odcinku od ul. Przed-
pe∏skiego do ul. Pogodnej w Gminie Wieliszew.W ramach roz-
budowy b´dzie wykonany chodnik, zjazdy oraz oÊwietlenie.
Budowa chodnika ma przede wszystkim na celu popraw´ bez-
pieczeƒstwa pieszych, a tak˝e rowerzystów na tym odcinku
drogi. Inwestycja jest realizowana wspólnie przez Powiat Le-
gionowski i Gmin´ Wieliszew.
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WW ppiiààtteekk 1199  ppaaêêddzziieerrnniikkaa 22001188  rr..
ooddbbyy∏∏aa  ssii´́  oossttaattnniiaa LL  sseessjjaa  ww kkaa--
ddeennccjjii 22001144--22001188  RRaaddyy  GGmmiinnyy  WWiiee--
lliisszzeeww..

Posiedzenie Rady poprzedzi∏o wr´czenie aktów
nadania stopnia nauczyciela mianowanego, które
z ràk Wójta Gminy Wieliszew Paw∏a Kownackiego
otrzymali nast´pujàcy nauczyciele ze szkó∏ z tere-
nu gminy.
• Bogus∏awa Zacharzewska-Szubzda – j´zyk polski,

Szko∏a Podstawowa nr 1 im. T. KoÊciuszki w Wie-
liszewie,

• Agnieszka Karnicka – psycholog, Liceum Ogólno-
kszta∏càce w Komornicy,

• Monika Korzeniewska (nieobecna) – nauczyciel
wspomagajàcy, rewalidacja Szko∏a Podstawowa
nr 1 im. T. KoÊciuszki w Wieliszewie,

• Magdalena Bartkowska – edukacja wczesnoszkol-
na, Szko∏a Podstawowa nr 2 im. Jana Paw-
∏a II w Wieliszewie,

• Monika Stawa˝ – wychowanie przedszkolne, Przed-
szkole Samorzàdowe w ¸ajskach,

• Anna Je˝ewska – nauczyciel wspomagajàcy, rewa-
lidacja, Szko∏a Podstawowa im. S. Moniuszki
w ¸ajskach,

• Robert Krzy˝ek – religia, Szko∏a Podstawowa 
im. S. Moniuszki w ¸ajskach,

• Justyna Chorà˝ak – edukacja wczesnoszkolna,
Szko∏a Podstawowa im. S. Moniuszki w ¸ajskach,

• Anna Lemieszek-Kr´ç – matematyka, fizyka, chemia,
Szko∏a Podstawowa im. S. Moniuszki w ¸ajskach,

• Ilona Mroczek – j´zyk angielski, Szko∏a Podstawo-
wa im. K. Makuszyƒskiego w Skrzeszewie,

• Katarzyna Pop∏awska – wychowanie przedszkolne,
Szko∏a Podstawowa im. K. Makuszyƒskiego
w Skrzeszewie,

• Agnieszka Grochowska – wychowanie przedszkol-
ne, Szko∏a Podstawowa im. K. Makuszyƒskiego
w Skrzeszewie,

• Beata Giszczak – wychowanie przedszkolne, Przed-
szkole Samorzàdowe nr 1 w Wieliszewie.
Nast´pnie z krótkà przemowà wystàpi∏ Cezariusz

Kalinowski, Prezes Zarzàdu Ko∏a Powiatowego
Zwiàzku Kombatantów RP i By∏ych Wi´êniów Poli-
tycznych w Legionowie. Wraz z ˝onà podzi´kowa∏
Wójtowi za zaanga˝owanie w dzia∏alnoÊç na rzecz
Kombatantów, czego wyrazem by∏o wr´czenie Wój-
towi Gminy Wieliszew odznaczenia „Za wybitne za-
s∏ugi dla Zwiàzku Kombatantów Rzeczypospolitej
Polskiej i by∏ych wi´êniów politycznych”.

Po tym wystàpieniu Rada Gminy Wieliszew
„zgodnie z porzàdkiem” obrad przesz∏a do omawia-
nia spraw bie˝àcych, których elementem by∏o rów-
nie˝ podsumowanie 4-letniej dzia∏alnoÊci Wójta Gmi-
ny Wieliszew oraz samej Rady. Podczas sesji zosta-
∏o podj´tych szereg uchwa∏, z którymi
mo˝na zapoznaç si´ na www.bip.wieliszew.pl/public/.

Na zakoƒczenie posiedzenia Wójt Gminy Pawe∏
Kownacki wraz z Przewodniczàcym Rady Gminy
Marcinem Fabisiakiem wr´czyli wszystkim radnym
i so∏tysom pamiàtkowe statuetki jako wyraz podzi´-
kowania za czteroletnià wspó∏prac´.
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Ostatnia sesja Rady
Gminy Wieliszew

„„BBOONN  MMAALLUUCCHHAA””
–– wwssppaarrcciiee  ddllaa  rrooddzziinn  zz ddzziieeççmmii  ddoo llaatt 33

CCzzyymm  jjeesstt  „„BBoonn  MMaalluucchhaa””??
„Bon Malucha” jest Êwiadczeniem pieni´˝nym przyznawanym Rodzinom w ce-
lu zapewnienia dzieciom w wieku od 13 miesiàca ˝ycia do dnia 31 sierpnia,
w roku w którym dziecko koƒczy 3 lata, wybranej przez rodziców opieki, po-
przez:
• dofinansowanie legalnego zatrudnienia niani (umowa uaktywniajàca),
• dop∏at´ do pobytu dziecka w ˝∏obku niepublicznym, klubie dzieci´cym lub

u opiekuna dziennego – nieotrzymujàcych dofinasowania z bud˝etu gminy
Wieliszew.

JJaakkiiee  wwaarruunnkkii  nnaallee˝̋yy  ssppeełłnniiçç,,  aabbyy  oottrrzzyymmaaçç  „„BBoonn  MMaalluucchhaa””??
Bon przys∏uguje Rodzicom, którzy: mieszkajà na terenie gminy Wieliszew; roz-
liczajà si´ z podatku dochodowego od osób fizycznych w Urz´dzie Skarbowym
w Legionowie ze wskazaniem adresu zamieszkania na terenie gminy Wieli-
szew z tym, ˝e warunek ten nie dotyczy osób, które z racji wykonywania in-
nej pracy zarobkowej nie podlegajà obowiàzkowi rozliczania si´ z podatku do-
chodowego od osób fizycznych; dziecko, na które ma byç przyznany bon jest
obj´te opiekà przez ̋ ∏obek, klub dzieci´cy itp. niewspó∏finansowane z bud˝e-
tu gminy Wieliszew; pracujà zawodowo lub wykonujà innà prac´ zarobkowà;
nie korzystajà z urlopu wychowawczego; nie sà d∏u˝nikami gminy, gminnych
zak∏adów bud˝etowych, gminnych jednostek organizacyjnych ani spó∏ek
z udzia∏em gminy; nie posiadajà zaleg∏ych zobowiàzaƒ alimentacyjnych.

JJaakkaa  jjeesstt  wwyyssookkooÊÊçç  BBoonnuu??
„Bon Maluch” jest Êwiadczeniem pieni´˝nym w wysokoÊci:

• 250,00 z∏ w przypadku gdy Rodzice majà na utrzymaniu jedno dziecko,
• 400,00 z∏ w przypadku gdy Rodzice majà na utrzymaniu dwoje dzieci,

w tym drugie dziecko nie ukoƒczy∏o 18 roku ̋ ycia lub 26 roku ̋ ycia i kon-
tynuuje nauk´ lub drugie dziecko pozostajàce na utrzymaniu jest pe∏no-
letnie i niepe∏nosprawne w stopniu umiarkowanym lub znacznym,

• 500,00 z∏ w przypadku gdy Rodzice majà na utrzymaniu troje i wi´cej
dzieci, w tym drugie i kolejne dziecko nie ukoƒczy∏o 18 roku ̋ ycia lub 26
roku ˝ycia i kontynuuje nauk´ lub drugie i kolejne dziecko pozostajàce
na utrzymaniu jest pe∏noletnie i niepe∏nosprawne w stopniu umiarkowa-
nym lub znacznym.

WysokoÊç Bonu nie jest wi´ksza ni˝ koszt sprawowania opieki na dzieckiem
wynikajàcy z umowy na sprawowanie opieki nad dzieckiem.

NNaa jjaakkii  ookkrreess  pprrzzyyzznnaawwaannee  jjeesstt  ÊÊwwiiaaddcczzeenniiee??
„Bon Malucha” przyznawany jest od 1 wrzeÊnia do koƒca roku szkolnego w ro-
ku kalendarzowym, w którym dziecko koƒczy 3 lata, jednak nie wczeÊniej ni˝
od pierwszego dnia miesiàca, w którym Rodzic z∏o˝y prawid∏owo wype∏nio-
ny i kompletny wniosek o przyznanie Bonu. W przypadku, gdy umowa
o Êwiadczenie opieki nad dzieckiem zawarta jest na czas krótszy, Bon zosta-
nie przyznany na okres wynikajàcy z tej umowy.

JJaakk  uuzzyysskkaaçç  „„BBoonn  MMaalluucchhaa””??
W celu przyznania Bonu Rodzic sk∏ada wniosek wraz z niezb´dnymi doku-
mentami do Centrum Us∏ug Wspólnych (Wieliszew, ul. KoÊcielna 27).
Do wniosku nale˝y do∏àczyç: 
1) w przypadku zatrudnienia niani – kopi´ zawartej z nianià umowy uaktyw-

niajàcej i kopi´ dokumentów potwierdzajàcych odprowadzanie przez rodzi-
ców sk∏adek ZUS za niani´ oraz zg∏oszenie przez rodzica niani do ubezpie-
czeƒ spo∏ecznych i ubezpieczenia zdrowotnego przez ZUS – zgodnie z art. 51
ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dzieçmi w wieku do lat 3;

2) w przypadku umieszczenia dziecka w niepublicznym ̋ ∏obku lub klubie dzie-
ci´cym albo sprawowania opieki nad dzieckiem przez dziennego opiekuna
w ramach miejsc niepodlegajàcych dofinansowaniu z bud˝etu Gminy Wie-
liszew – podpisanà umow´ na Êwiadczenie opieki nad dzieckiem oraz oÊwiad-
czenie wystawione przez podmiot Êwiadczàcy opiek´ nad dzieckiem o nie-
otrzymywaniu lub wysokoÊci otrzymywanego dofinansowania na dziecko (lub
miejsce dla dziecka) ze êróde∏ finansowych innych ni˝ Gmina Wieliszew; 

3) oÊwiadczenie wnioskodawcy o zamieszkiwaniu na terenie Gminy Wieliszew
wszystkich wymienionych we wniosku cz∏onków rodziny; 

4) kopi´ ostatniej sk∏adanej w Urz´dzie Skarbowym deklaracji PIT (plus ewen-
tualnie UPO)

5) w przypadku osoby samotnie wychowujàcej dziecko – dokumenty potwier-
dzajàce samotne wychowywanie dziecka; 

6) oÊwiadczenie wnioskodawcy o niekorzystaniu z dofinansowania kosztów opie-
ki nad dzieckiem z innych êróde∏; 

7) oÊwiadczenie rodzica o zobowiàzaniu do niezw∏ocznego poinformowania Cen-
trum Us∏ug Wspólnych o wystàpieniu zmian w liczbie cz∏onków rodziny, o za-
przestaniu lub o zmianie sposobu sprawowania opieki nad dzieckiem, zmia-
nie podmiotu sprawujàcego opiek´ nad dzieckiem lub innych zmian majà-
cych wp∏yw na przys∏ugiwanie prawa do Bonu;
Wi´cej informacji: 22 782 29 91; dyrsapo@wieliszew.pl nn CUW/JB

26 listopada 2018 r podpisana zosta∏a umowa
na wykonanie robót drogowych przy ulicy Królew-
skiej.W ramach prac wykonane zostanà miejsca par-
kingowe, wyniesione przejÊcie dla pieszych z prze-
jazdem dla rowerzystów, które jednoczeÊnie pe∏niç
b´dzie funkcj´ progu zwalniajàcego oraz wprowa-
dzona organizacja ruchu w tym rejonie. Prace po-
winny zakoƒczyç si´ do 30.06.2019r.

Aby zminimalizowaç ucià˝liwoÊci wynikajàce
z prowadzonych prac, na czas realizacji tej inwe-
stycji gmina utworzy nowy parking, na którym
mieszkaƒcy osiedla b´dà mogli parkowaç samocho-
dy.

WartoÊç inwestycji wynosi 288 759,54 z∏ i jest w ca-
∏oÊci finansowana ze Êrodków bud˝etu gminy.

W najbli˝szych dniach rozpocznà si´ równie˝ pra-
ce drogowe na ulicy Nowodworskiej w Krubinie.
Wykonany zostanie chodnik w ciàgu tej drogi
na wysokoÊci osiedla, zjazdy w drogi gminne – uli-
ce Czerwiennà oraz Szafirowà oraz wprowadzona or-

ganizacja ruchu. Prace powinny zakoƒczyç si´
do 30.06.2019 r.

WartoÊç prac wynosi 514 412,50 z∏ i jest równie˝
finansowana ze Êrodków w∏asnych Gminy Wieliszew.
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RRAADDNNII  GGMMIINNYY  WWIIEELLIISSZZEEWW  
MMaarrcciinn  FFaabbiissiiaakk  

Mam 43 lata, jestem ˝onaty i mam trójk´ dzieci: dwie córki
– Zuzi´ i Maj´ oraz syna – Marcela. Jestem magistrem peda-
gogiki Uniwersytetu Warszawskiego. Od prawie 25 lat jestem
zwiàzany z mediami. Prowadz´ firm´ zajmujàcà si´ produk-
cjami telewizyjnymi. WczeÊniej pracowa∏em w TVP oraz by∏em prezenterem
radiowym. Poza dzia∏alnoÊcià zawodowà i spo∏ecznà interesujà mnie: podró-
˝e, sport, muzyka, polityka i kuchnia Dalekiego Wschodu.

GGrrzzeeggoorrzz  BBiieeƒƒkkoowwsskkii
Mam 52 lata, jestem szcz´Êliwym m´˝em i ojcem dwójki do-
ros∏ych dzieci. Ukoƒczy∏em Paƒstwowà Wy˝szà Szko∏´ Zawo-
dowà w Ciechanowie na kierunku In˝ynieria Produkcji. Pra-
cuj´ w Zak∏adach Wózków Wid∏owych. Moja rodzina od poko-
leƒ zwiàzana jest z Janówkiem i Krubinem, dlatego z dumà patrz´
na otaczajàce mnie miejsca i zachodzàce w ostatnich latach zmiany. Funkcj´
Radnego Gminy Wieliszew sprawuj´ od 2006 r. Jestem czynnym dzia∏aczem
Wspólnoty wsi Janówek i cz∏onkiem Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej. Mojà pasjà
sà: sport, podró˝e i nowoÊci techniki. W wolnych chwilach lubi´ sp´dzaç czas
z mojà rodzinà i przyjació∏mi oraz majsterkowaç.

DDaannuuttaa  WWrrzzeessiiƒƒsskkaa
Jestem pe∏nà energii, bezpartyjnà i niezale˝nà radnà. Przez 35
lat pracowa∏am jako nauczycielka w miejscowej Szkole Pod-
stawowej – bardzo dobrze znam Êrodowisko naszej wsi, jego
potrzeby i oczekiwania. Zawsze aktywnie uczestniczy∏am w ˝y-
ciu naszej miejscowoÊci poprzez organizowanie uroczystoÊci pa-
triotycznych lub spotkaƒ okolicznoÊciowych z mieszkaƒcami. W pracy z dzieç-
mi i m∏odzie˝à, zwracam szczególnà uwag´ na piel´gnacj´ tradycji i szacun-
ku do ludzi oraz rozwijanie patriotyzmu, zw∏aszcza dla tzw. „Ma∏ej Ojczyzny”.

BBaarrttłłoommiieejj  TTrrzzaasskkoommaa
Jestem mieszkaƒcem Ka∏uszyna od urodzenia. Mam 29 lat.
Od dziecka jestem zwiàzany z Ochotniczà Stra˝à Po˝arnà w Ka-
∏uszynie. Staram si´ zawsze nieÊç pomoc tym, którzy jej potrze-
bujà i zamierzam to przenieÊç na stron´ samorzàdowà. Wiem,
˝e tylko wspó∏pracà z mieszkaƒcami b´d´ móg∏ w pe∏ni zreali-
zowaç swoje plany.

DDoorroottaa  TTrrzzaasskkoommaa
Urodzi∏am si´ i wychowa∏am w Warszawie, a na terenie naszej
pi´knej gminy mieszkam od 22 lat i tyle te˝ jestem m´˝atkà.
Mam trzy córki. Z wykszta∏cenia jestem technikiem odzie˝o-
wym i w swoim zawodzie pracowa∏am do narodzin pierwsze-
go dziecka. Nast´pnie przez 14 lat prowadzi∏am w Legionowie sklep spo˝yw-
czo-warzywny.W∏asna dzia∏alnoÊç rozwin´∏a u mnie przedsi´biorczoÊç i nauczy-
∏a dysponowania swoim czasem tak, bym mog∏a wychowywaç córki, poÊwi´ciç
rodzinie wystarczajàco du˝o czasu a jednoczeÊnie pracowaç i zarabiaç. Obec-
nie zajmuj´ si´ opiekà nad dzieçmi, pomagajàc znajomym mamom i realizu-
jàc swojà najwi´kszà pasj´ jakà jest mi∏oÊç do najm∏odszych.

JJaacceekk  KKuucciiƒƒsskkii
Mam 54 lata. Jestem m´˝em, ojcem dwóch córek i dziadkiem
wnuka Franka. Pracuj´ w Miejskim Przedsi´biorstwie Wodo-
ciàgów i Kanalizacji w Warszawie od 30 lat. Demokracja daje
nam mo˝liwoÊç dokonania dobrego wyboru naszych przedsta-
wicieli we w∏adzach samorzàdowych, przez to niejako zach´ca
nas do stanowienia o sobie i o swojej przysz∏oÊci. Samo uczestnictwo w wybo-
rach daje moralne prawo do wymagania od wybranych realizacji ich obietnic.
Daje ono równie˝ mo˝liwoÊç wspó∏uczestniczenia w rzàdzeniu. Obarcza nas od-
powiedzialnoÊcià zarówno za wybór, jak i jego brak.

ŁŁuukkaasszz  MMii´́tteekk
Mam 37 lat i jestem rodowitym wieliszewianinem od kilku po-
koleƒ. Pracuj´ w Jednostce Ratowniczo-GaÊniczej w Nowym
Dworze Mazowieckim. Swój wolny czas dziel´ mi´dzy rodzi-
n´, samorzàd, nieodp∏atnà s∏u˝b´ w Ochotniczej Stra˝y Po˝ar-
nej w Wieliszewie, gdzie pe∏ni´ funkcj´ prezesa zarzàdu. Cyklicznie, wraz z gru-
pà przyjació∏, organizuj´ dzieciom i m∏odzie˝y zagro˝onym patologià aktyw-
ne sp´dzanie czasu, gdzie ∏àcz´ swojà pasj´ z pomocà m∏odemu pokoleniu.

Jestem cz∏onkiem zarzàdu Wspólnoty Gruntowej wsi Wieliszew i wspieram gmi-
n´ w rozwoju terenu naszej wspólnoty. Podczas koƒczàcej si´ kadencji nauczy-
∏em si´, ˝e ka˝dà przeciwnoÊç mo˝na pokonaç màdrym dialogiem i kompro-
misem, a s∏u˝ba nauczy∏a mnie skutecznego dzia∏ania w stresujàcych warun-
kach.W nadchodzàcej kadencji chcia∏bym kontynuowaç swojà spo∏ecznà s∏u˝b´,
realizowaç wspólne cele mieszkaƒców gminy i zaspokajaç ich potrzeby.

GGrraa˝̋yynnaa KKwwiiaattkkoowwsskkaa
Mam 60 lat. Od urodzenia mieszkam w Wieliszewie. Mam dwój-
k´ wspania∏ych dzieci, jestem babcià trójki wnuczàt. Pracuj´
jako piel´gniarka rodzinna – od 36 lat – w ZOZ Wieliszew. Czyn-
nie w∏àczam si´ w promocj´ zdrowia. Poza tym interesuj´ si´
sportem, turystykà i problemami m∏odzie˝y z terenów wiejskich.
Na co dzieƒ mam bliski kontakt z ludzkimi problemami, ale równie cz´sto spo-
tykam si´ z ludzkà ˝yczliwoÊcià. Czuj´ si´ szanowana i akceptowana w swoim
Êrodowisku. Ma na to wp∏yw zapewne zarówno moja aktywnoÊç jak i wra˝li-
woÊç na ludzkie problemy.

RRaaffaałł  DDoonnaarrsskkii
Mam 38 lat i od urodzenia mieszkam w Wieliszewie. Jestem
szcz´Êliwym m´˝em ukochanej Izabeli i ojcem wspania∏ej dwój-
ki dzieci: Wiktorii oraz Jakuba. Mam ÊwiadomoÊç potrzeb zwià-
zanych z edukacjà i szerzeniem ̋ ycia kulturalnego dzieci, m∏o-
dzie˝y oraz seniorów. Posiadam wykszta∏cenie Êrednie. Pracu-
j´ w Centrum Szkolenia Policji w Legionowie. Jestem ambitny, skrupulatny,
komunikatywny, ch´tny do pracy z innymi oraz otwarty na nowe wyzwania. Ce-
le spo∏eczne stawiam na pierwszym miejscu i uwa˝am, ˝e osiàgni´cie sukce-
su jest mo˝liwe tylko dzi´ki efektywnej wspó∏pracy wójta, radnych gminy i spo-
∏eczeƒstwa. Interesuj´ si´ odnawialnymi êród∏ami energii oraz ich zastosowa-
niem w przedsi´biorstwach i gospodarstwach domowych, a tak˝e nowoczesnymi
rozwiàzaniami w budownictwie. Moje hobby to: bieganie, jazda na rowerze oraz
sp´dzanie ka˝dej wolnej chwili z rodzinà.

DDoorroottaa  SSaarrnnaa
Od urodzenia mieszkam w Skrzeszewie gdzie da∏am si´ poznaç
jako osoba otwarta i udzielajàca si´ spo∏ecznie. Jestem cz∏on-
kiem Rady So∏eckiej w której z du˝ym zaanga˝owaniem pra-
cuj´ na rzecz naszej miejscowoÊci, dbajàc o interesy i potrze-
by mieszkaƒców. Dlatego bardzo dzi´kuj´ wszystkim mieszkaƒcom, ˝e doce-
nili mojà ci´˝kà prac´ i obdarzyli mnie zaufaniem oddajàc swoje g∏osy na mojà
osob´. Reprezentowanie mieszkaƒców Skrzeszewa na forum Rady Gminy Wie-
liszew b´dzie dla mnie zaszczytem.

JJaann  SSoołłttyyss
Mam 64 lata. Mieszkam w ¸ajskach. Prowadz´ w∏asnà dzia∏al-
noÊç gospodarczà. Nie poprzestaj´ jednak na aktywnoÊci za-
wodowej – dzia∏am spo∏ecznie od wielu lat: mam za sobà do-
Êwiadczenie czterech kadencji so∏tysa wsi ¸ajski oraz cztery
kadencje radnego Gminy Wieliszew. Jestem równie˝ wspó∏za∏o˝ycielem stowa-
rzyszenia „Aktywni dla ¸ajsk”, Klubu Seniora oraz Klubu KS ¸ajski. Intere-
suj´ si´ sportem i turystykà.

AArrttuurr  MMii´́tteekk
Od urodzenia jestem mieszkaƒcem ¸ajsk, mam 42 lata, posia-
dam wykszta∏cenie wy˝sze. Pracuj´ jako Kurator Sàdowy
przy Sàdzie Rejonowy w Legionowie. Od 15 lat z ˝onà Dorotà two-
rzymy ma∏˝eƒstwo, z którego mamy dwójk´ cudownych dzieci,
12-letnià córk´ Ameli´ oraz 7-letniego syna Filipa. Mojà pasjà,
oprócz dzia∏alnoÊci spo∏ecznej, sà: sport (bieganie, jazda na rowerze, pi∏ka no˝-
na), podró˝e, prace w ogrodzie.W obecnej kadencji jestem Wiceprzewodniczàcym
Rady Gminy Wieliszew. Pe∏ni´ funkcj´ Prezesa Stowarzyszenia „Aktywni dla ̧ ajsk”
wspierajàcego dzia∏alnoÊç Zespo∏u Szkó∏ w ¸ajskach oraz Klub Seniora w ¸ajskach.
Jestem dzia∏aczem Stowarzyszenia Klub Sportowy ¸ajski. Wraz z ludêmi dobrej
woli zgodnie pracowa∏em nad dobrym wizerunkiem naszej miejscowoÊci.

RReennaattaa  GGoossttkkoowwsskkaa--MMaacczzuuggaa
Renata Gostkowska-Maczuga, lat 39, m´˝atka, mama 11-letniej
Dominiki, mieszkanka Micha∏owa-Reginowa, absolwentka
m.in. Wydzia∏u Prawa Uniwersytetu Warszawskiego oraz Wy-
dzia∏u Prawa Uniwersytetu w Bia∏ymstoku. G∏ówne zaintere-
sowania to literatura pi´kna i popularno-naukowa, podró˝e,
sport (p∏ywanie, bieganie). Jako radna zobowiàzuj´ si´ reprezentowaç Paƒstwa
w najwa˝niejszych sprawach dla naszej miejscowoÊci.

KKrryyssttyynnaa WWeessoołłoowwsskkaa
W Wieliszewie (na naszym Osiedlu) mieszkam ju˝ ponad
30 lat. Ukoƒczy∏am dwa Wydzia∏y na Uniwersytecie War-
szawskim na Wydziale Prawa i Administracji – nauki ad-
ministracyjne i nauki prawne. Na Uniwersytecie Jagiel-
loƒskim w Krakowie ukoƒczy∏am Podyplomowe Studium Prawa Pracy. Zda-
∏am równie˝ Paƒstwowy egzamin uprawniajàcy do posiadania licencji
Zarzàdcy NieruchomoÊci oraz ukoƒczy∏am Studia Podyplomowe upraw-
niajàce do wydawania Âwiadectw Energetycznych. DoÊwiadczenie zawo-
dowe, to m.in. praca w Kombinacie Paƒstwowych Gospodarstw Ogrodni-
czych w Wieliszewie, dwanaÊcie lat pracy w Urz´dzie Miejskim w Legiono-
wie (znajomoÊç problematyki samorzàdu terytorialnego)
i ponad dziesi´cioletnia praca w korporacji, czyli optyka doÊwiadczenia
i spojrzenia zawodowego bardzo szeroka. Oceniam, ˝e posiadana wiedza,
doÊwiadczenie zawodowe oraz wrodzone predyspozycje spo∏eczne, pozwo-
là mi na godne reprezentowanie Paƒstwa w Radzie Gminy Wieliszew a po-
siadane kompetencje, na racjonalne podejmowanie decyzji na rzecz na-
szej „Ma∏ej Ojczyzny”.

EEddwwiinn  ZZeezzooƒƒ
Jestem radnym czwartà kadencj´, mam 59 lat i prowadz´
w∏asnà dzia∏alnoÊç gospodarczà. Z racji swojego doÊwiad-
czenia samorzàdowego od obecnego wójta i radnych nie ocze-
kuj´ zbyt wiele. Chcia∏bym jedynie zwyk∏ej normalnoÊci
w zarzàdzaniu gminà i traktowania mieszkaƒców i radnych bez podzia∏ów
na swoich – zawsze przytakujàcych i tych którzy majà niekiedy odmienne
zdanie od wójta. Przyk∏ad z lokalizacjà cmentarza na Podgórnej pokaza∏,
˝e ostrze˝enia przed lokalizacjà cmentarza na podmok∏ym terenie by∏o w pe∏-
ni uzasadnione, gdy˝ woda gruntowa pojawi∏a si´ w grobowcach. To samo
by∏o ze zmiana legionowskiego banku spó∏dzielczego na SK bank Wo∏omin
w którym „utopiliÊmy 2 mln.z∏. JeÊli zatem nowa stara w∏adza nie b´dzie
dzieliç radnych na opozycj´ i koalicj´ oraz b´dzie sprawiedliwie rozdzie-
laç bud˝et, tzn. tak aby Gmina rozwija∏a si´ równomiernie i harmonijnie
to rozpoczynajàca kadencj´ b´dzie mo˝na zaliczyç do udanych.

RRAADDNNII  PPOOWWIIAATTUU  LLEEGGIIOONNOOWWSSKKIIEEGGOO  
ZZ  GGMMIINNYY  WWIIEELLIISSZZEEWW

MMiirroossłłaaww  KKaaddoo  
Lekarz weterynarii z wykszta∏cenia i zawodu. Lat 52. Urodzo-
ny i mieszkajàcy w ¸ajskach. ˚onaty. Ma dwóch synów. Obec-
nie wiceprzewodniczàcy Rady Powiatu.

IIzzaabbeellaa  KKoowwnnaacckkaa
Nauczycielka, spo∏eczniczka, przyjació∏ka zwierzàt, ani-
matorka eventów sportowych dla dzieci i doros∏ych.Au-
torka ksià˝ki dla dzieci „Historyczne w´drówki Igora
i Marka po Powiecie Legionowskim”.
Prezes Stowarzyszenia M∏odzi dla Rozwoju – EMKA,
z którym stworzy∏a Fundusz Stypendialny „Eureka”.Wraz z OPS Wie-
liszew wspó∏tworzy∏a „Klub Ma∏ego Odkrywcy” przy Centrum Nauki
Kopernik. Prowadzi∏a wraz z OPS Wieliszew, Caritasem i Archidiece-
zjà Warszawsko-Praskà program do˝ywiania najbardziej potrzebujà-
cych rodzin z gminy Wieliszew.Oorganizowa∏a programy wymiany mi´-
dzynarodowej w ramach programów dofinansowanych ze Êrodków unij-
nych oraz pozyskiwa∏a Êrodki na programy rozwoju m∏odzie˝y.
Organizuje sztab WOÂP w Gminie Wieliszew.
Propagatorka sportu i zdrowego stylu ˝ycia. Szefowa dru˝yny sporto-
wej Wieliszew Heron Team i ˝eƒskiej dru˝yny pi∏karskiej EMKA Wie-
liszew Girls Football. Organizuje i wspó∏organizuje wydarzenia spor-
towe, m.in.Wieliszewski Crossing, Ultramaraton Powstaƒca, Bieg WOÂP.
W radzie powiatu chce zadbaç o bezpieczeƒstwo pieszych i rowerzy-
stów, aktywnoÊç najm∏odszych i seniorów, propagowanie edukacji w∏à-
czajàcej, dodatkowe zaj´cia pozalekcyjne, transport publiczny – SKM
do Zegrza i Wieliszewa, promocj´ zdrowego stylu ˝ycia, ochron´ zdro-
wia i ochron´ Êrodowiska.

GGrrzzeeggoorrzz  ZZbbrroocchh
Urodzony w Ka∏uszynie. 59 lat.Wykszta∏cenie techniczne o pro-
filu budowlanym. Przedsi´biorca. Radny Powiatu Legionow-
skiego.

nn
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Zgodnie z porzàdkiem obrad radni wybrali przewodniczà-
cego i wiceprzewodniczàcych Rady Gminy Wieliszew. Prze-
wodniczàcym Rady zosta∏ Marcin Fabisiak, a wiceprzewod-
niczàcymi Artur Mi´tek i Jacek Kuciƒski.

Podczas sesji ustalono tak˝e sk∏ady poszczególnych ko-
misji oraz podj´to uchwa∏´ dot. zmian w zasadach udziela-
nia dotacji celowych z bud˝etu gminy na dofinansowanie
kosztów wymiany êróde∏ ciep∏a centralnego ogrzewania w ra-
mach poprawy jakoÊci powietrza na terenie Gminy Wieli-
szew. Oficjalne gratulacje dla Wójta oraz Radnych z∏o˝yli
przedstawiciele placówek oÊwiatowych oraz Artur Borkow-
ski – burmistrz Gminy Serock. Swojà obecnoÊcià pierwsze
obrady zaszczycili tak˝e przedstawiciele rady Powiatu Le-
gionowskiego wiceprzewodniczàcy Rady Przemys∏aw Cichoc-
ki, radna Anna Gajewska, radna Izabela Kownacka, radny
Sejmiku Mazowieckiego Stefan Traczyk, proboszcz parafii
pw. Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie ks. Grzegorz Ku-
charski, so∏tysi oraz przedstawiciele stra˝y po˝arnej, poli-
cji oraz opieki zdrowotnej z terenu gminy Wieliszew. nn

I sesja Rady Gminy Wieliszew
VIII kadencja na lata 2018–2023

KOMISJA REWIZYJNA:
Jan Sołtys – Przewodniczàcy Komisji •
Łukasz Mi´tek – Wiceprzewodniczàcy
Komisji • Dorota Trzaskoma
KOMISJA ZDROWIA, POMOCY
SPOŁECZNEJ I EKOLOGII
Gra˝yna Kwiatkowska – Przewodniczàca
Komisji • Bartłomiej Trzaskoma
– Wiceprzewodniczàcy Komisji • Marcin
Fabisiak • Renata Gostkowska-Maczuga •
Krystyna Wesołowska
KOMISJA BEZPIECZE¡STWA, PORZÑDKU
PUBLICZNEGO I OCHRONY
PRZECIWPO˚AROWEJ
Łukasz Mi´tek – Przewodniczàcy Komisji •
Renata Gostkowska-Maczuga
– Wiceprzewodniczàca Komisji • Grzegorz
Bieƒkowski • Bartłomiej Trzaskoma •
Krystyna Wesołowska 

KOMISJA SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI
Renata Gostkowska-Maczuga
– Przewodniczàca Komisji • Krystyna
Wesołowska – Wiceprzewodniczàca Komisji
• Łukasz Mi´tek
KOMISJA ROZWOJU
I ZAGOSPODAROWANIA
PRZESTRZENNEGO
Rafał Donarski – Przewodniczàcy Komisji •
Jacek Kuciƒski – Wiceprzewodniczàcy
Komisji • Grzegorz Bieƒkowski • Renata
Gostkowska-Maczuga • Artur Mi´tek •
Dorota Sarna • Dorota Trzaskoma • Danuta
Wrzesiƒska • Edwin Zezoƒ 
KOMISJA OÂWIATY, KULTURY I SPORTU
Artur Mi´tek – Przewodniczàcy Komisji •
Rafał Donarski – Wiceprzewodniczàcy
Komisji • Gra˝yna Kwiatkowska • Dorota
Sarna • Danuta Wrzesiƒska 

SSkk∏∏aaddyy  kkoommiissjjii  RRaaddnnii  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww

Wybory na Wójta Gminy Wieliszew
Wybory na wójta wygra∏ przewa˝ajàcà iloÊcià g∏osów Pawe∏ Kownacki. 
Wyborcy oddali na Paw∏a Kownackiego 4892 g∏osy (78,5%) a na jego
kontrkandydata Longina Jankowskiego 1336 g∏osy (21,5%)
Ile g∏osów zebrali poszczególni Radni?
• Okr´g nr 1 – Góra – Fabisiak Marcin (KWW Paw∏a Kownackiego) – 199 
• Okr´g nr 2 Janówek Pierwszy i Krubin – Grzegorz Bieƒkowski (KWW Paw∏a

Kownackiego) – jedyny kandydat, wygra∏ bez g∏osowania
• Okr´g nr 3 – Olszewnica Stara – Danuta Wrzesiƒska (KWW Paw∏a Kownackiego)

– 347
• Okr´g nr 4 – Ka∏uszyn – Bart∏omiej Trzaskoma (KWW Paw∏a Kownackiego)

– 354
• Okr´g nr 5 – Skrzeszew – Dorota Sarna (Etyka i Prawo) – 213
• Okr´g nr 6 – Skrzeszew, Komornica, Podd´bie, Topolina i Sikory– Dorota

Trzaskoma (KWW Paw∏a Kownackiego) – 397
• Okr´g nr 7 – Wieliszew – Osiedle TBS i 600-lecia – Jacek Kuciƒski (KWW Paw∏a

Kownackiego) – 292
• Okr´g nr 8 – Wieliszew Niepodleg∏oÊci – ¸ukasz Mi´tek – KWW Paw∏a

Kownackiego – jedyny kandydat, wygra∏ bez g∏osowania
• Okr´g nr 9 – Wieliszew – Osiedle Modliƒska 110-144 – Krystyna Weso∏owska

(KWW Osiedle Modliƒska) – 180
• Okr´g nr 10 – Wieliszew – ul. Modliƒska z ulicami przyleg∏ymi – Gra˝yna

Kwiatkowska (KWW Paw∏a Kownackiego) – 290
• Okr´g 11 – Wieliszew, ul. KoÊcielna, Polna, Al. SolidarnoÊci, Osiedle Royal –

Rafa∏ Donarski (KWW Paw∏a Kownackiego) – 402
• Okr´g 12 ¸ajski – Jan So∏tys – KWW Paw∏a Kownackiego– jedyny kandydat,

wygra∏ bez g∏osowania
• Okr´g nr 13 ¸ajski – Artur Mi´tek – KWW Paw∏a Kownackiego – jedyny

kandydat, wygra∏ bez g∏osowania
• Okr´g nr 14 Micha∏ów-Reginów – Renata Gostkowska-Maczuga (KWW Paw∏a

Kownackiego) – 191
• Okr´g nr 15 Micha∏ów-Reginów – Edwin Zezoƒ (Etyka i Prawo) – 202

WWyynniikkii   wwyybboorróóww

Składam goràce podzi´kowania dla wszystkich mieszkaƒców Gó-
ry za okazane zaufanie i oddane głosy podczas wyborów samo-
rzàdowych. JednoczeÊnie zobowiàzuj´ si´, ̋ e doło˝´ wszelkich sta-
raƒ, aby najbli˝sze pi´ç lat zaowocowało bardzo dobrà współpra-
cà i realizacjà wyborczych obietnic na rzecz naszej małej ojczyzny. 

Marcin Fabisiak
•••••

Chciałabym podzi´kowaç wszystkim tym, którzy w wyborach ob-
darowali mnie tak du˝ym kredytem zaufania. Jest mi niezmier-
nie miło, ˝e b´d´ miała zaszczyt reprezentowaç Paƒstwa przez
najbli˝sze 5 lat w Radzie Powiatu. Doło˝´ wszelkich staraƒ, aby
jak najlepiej i jak najskuteczniej zadbaç o interesy naszej małej
ojczyzny jakà jest gmina Wieliszew, nie zapominajàc jednocze-
Ênie o całym Powiecie Legionowskim. Postaram si´ nie zawieÊç
Paƒstwa oczekiwaƒ. 

Izabela Kownacka
•••••

Dzi´kuj´ Mieszkaƒcom Janówka Pierwszego i Krubina za okaza-
nie du˝ego mandatu zaufania przy wyborze na Radnego Gminy
Wieliszew. Brak kontrkandydata jeszcze bardziej motywuje mnie
do wi´kszego zaanga˝owania i pracy na rzecz tych miejscowo-
Êci i Gminy Wieliszew. Zapraszam wszystkich do współpracy. Dzi´-
kuj´ i pozdrawiam. Grzegorz Bieƒkowski

•••••
Pragn´ zło˝yç serdecznie podzi´kowania Wszystkim, którzy po raz
kolejny obdarzyli mnie swoim zaufaniem, oddajàc na mnie swój
głos w wyborach do Rady Gminy. Tym samym pragn´ zapewniç,
˝e jako Radny, powierzone obowiàzki b´d´ wykonywał sumien-
nie i w poczuciu odpowiedzialnoÊci za wspólne dobro mieszkaƒ-
ców Naszej Gminy. Uczyni´ wszystko, aby spełniç Paƒstwa ocze-
kiwania zwiàzane z Jej rozwojem. Rafał Donarski

Szanowni Paƒstwo, serdecznie dzi´kuj´ za Paƒstwa liczne uczestnic-
two w wyborach samorzàdowych. Szczególnie wyborcom z Okr´-
gu wyborczego nr. 7, którzy zdecydowali si´ zaufaç mojej osobie,
co wyrazili oddajàc głos na mojà kandydatur´. Paƒstwa decyzja zo-
bowiàzuje mnie do kontynuowania – z jeszcze wi´kszym wysiłkiem
i zaanga˝owaniem – prac na rzecz dalszego rozwoju gminy Wieli-
szew w tym poprawy bezpieczeƒstwa i komfortu ̋ ycia jej mieszkaƒ-
ców. W trakcie ubiegłej kadencji Rady Gminy dałem si´ poznaç ja-
ko skuteczny realizator swojego programu wyborczego. Deklaruj´
nieustawanie w wysiłkach, aby równie skutecznie zrealizowaç mój
program wyborczy w nowej kadencji Rady Gminy Wieliszew. To cze-
go nie udało si´ w pełni zrobiç, znalazło si´ w moim programie wy-
borczym na obecnà kadencj´, wÊród wielu nowych ambitnych za-
mierzeƒ. Priorytetem dla mnie b´dzie realizacja remontów ciàgów
pieszych na osiedlach 600-lecia i TBS, remont ulicy Przedpełskiego
oraz dokoƒczenie w najbli˝szym czasie budowy boiska sportowego
na osiedlu TBS. Mój program b´dzie realizowany przez kontynuacj´
Êcisłej współpracy Rady Gminy z Wójtem Gminy, przy efektywnym
i oszcz´dnym, jak dotychczas, gospodarowaniu Êrodkami finanso-
wymi Gminy. Jestem zawsze dost´pny, gotowy do pochylenia si´
nad Paƒstwa bie˝àcymi problemami, aby je skutecznie i szybko roz-
wiàzaç. Słu˝enie Paƒstwu przez nast´pne lata b´dzie dla mnie naj-
wy˝szym zaszczytem i przyjemnym obowiàzkiem. 

Łàczàc wyrazy szacunku, Jacek Kuciƒski 
•••••

Składam serdeczne podzi´kowania Wyborcom, którzy po raz ko-
lejny zaufali mojej osobie i oddali na mnie swój głos w wybo-
rach do Rady Gminy. Zapewniam, ˝e nadal b´d´ słu˝yç Paƒstwu
swojà pracà i doÊwiadczeniem w samorzàdzie. Zawsze mo˝ecie
liczyç na wszechstronnà pomoc z mojej strony. 

Gra˝yna Kwiatkowska

Szanowni Mieszkaƒcy Michałowa-Reginowa, pragn´ serdecznie
podzi´kowaç wszystkim, którzy w tegorocznych wyborach sa-
morzàdowych oddali na mnie swój głos. Przede wszystkim chc´
podzi´kowaç mieszkaƒcom za tak du˝à mobilizacj´ i wysokà fre-
kwencj´ w głosowaniu wyborczym. Dzi´kuj´ równie˝ wszyst-
kim kandydatom Komitetu Wyborczego Wyborców Pawła Kow-
nackiego, gdy˝ wyniki wyborów pokazały, ˝e inicjatywa którà
podj´ła ta grupa ludzi jest słuszna. Dzi´kuj´ Osobom, które mnie
wspierały i poparły mojà kandydatur´. ObdarzyliÊcie mnie Paƒ-
stwo ogromnym zaufaniem, które zobowiàzuje do ci´˝kiej i su-
miennej pracy na rzecz Michałowa- Reginowa.

Renata Gostkowska-Maczuga
•••••

Bardzo dzi´kuj´ Mieszkaƒcom Olszewnicy Nowej i Kałuszy-
na za głosy oddane na moja osob´ w wyborach samorzàdo-
wych. Taka du˝a iloÊç głosów Êwiadczy o du˝ym poparciu spo-
łecznym. B´d´ si´ starał spełniç Paƒstwa oczekiwania. Do zo-
baczenia. 

Bartłomiej Trzaskoma
•••••

Drodzy mieszkaƒcy Olszewnicy Starej. Bardzo serdecznie dzi´ku-
j´ wszystkim za okazane zaufanie i uznanie mojej kandydatury
za najlepszà do sprawowania mandatu Radnej Gminy Wieliszew
w nowej kadencji. Bardzo dzi´kuj´ równie˝ za licznà frekwencj´
na spotkaniu przedwyborczym (najwi´ksze w gminie). Doło˝´
wszelkich staraƒ, aby Paƒstwa godnie reprezentowaç. IloÊç gło-
sów oddanych na mnie – mimo licznej konkurencji – zobowià-
zuje mnie do jeszcze bardziej intensywnych działaƒ na rzecz po-
prawy ̋ ycia mieszkaƒców i rozwoju naszej wsi. Obiecuj´, ̋ e Paƒ-
stwa zaufania nie zawiod´.

Danuta Wrzesiƒska

Szanowni Paƒstwo, bardzo dzi´kuje za oddane na mnie głosy.
Bioràc udział w wyborach samorzàdowych dowiedli Paƒstwo,
˝e przyszłoÊç naszej Małej Ojczyzny nie jest Wam oboj´tna. Za-
pewniam Paƒstwa, ˝e jako Radna doło˝´ wszelkich staraƒ aby
sprostaç oczekiwaniom i nie zawieÊç zaufania jakim mnie ob-
darzyliÊcie. 

Dorota Trzaskoma
•••••

Drodzy Paƒstwo, jeszcze raz bardzo dzi´kuj´ za Paƒstwa zaufa-
nia jakie przeło˝yło si´ na pozytywny wynik wyborczy. Zobowià-
zuje si´, ˝e doło˝´ wszelkich staraƒ aby jak najlepiej i jak najbar-
dziej efektywnie wykorzystaç swój potencjał w radzie gminy
i w sposób najbardziej rzetelny reprezentowaç Paƒstwa na fo-
rum publicznym. 

Krystyna Wesołowska
•••••

Serdecznie dzi´kuj´ za zaufanie i wybór wszystkim Paƒstwu, miesz-
kaƒcom gminy Wieliszew którzy oddaliÊcie na mnie swój głos.
To dzi´ki Wam zostałem radnym IV kadencji Rady Powiatu Le-
gionowskiego. B´d´ robił wszystko aby nie zawieÊç pokładanych
we mnie oczekiwaƒ. Pozostaj´ do Paƒstwa dyspozycji.

Mirosław Kado
•••••

Mieszkaƒcom naszej gminy bardzo serdecznie dzi´kuj´ za popar-
cie mnie w kandydowaniu do Rady Powiatu Legionowskiego. Ofia-
rowanego mi zaufania postaram si´ nie zawieÊç i z najlepszà sta-
rannoÊcià b´d´ wykonywał obowiàzki Radnego Powiatu Legio-
nowskiego.
Z wyrazami szacunku Radny Powiatu Legionowskiego

Grzegorz Zbroch

ppooddzzii ´́kkoowwaanniiaa
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Gminne obchody 
odzyskania niepo

UUrrooddzziinnoowwee  bbiieeggaanniiee
ww JJaannóówwkkuu  PPiieerrwwsszzyymm
W ramach obchodów 100 urodzin wolnej Polski,
w sobot´ 10 listopada w Janówku Pierwszym
odby∏ si´ Bieg Niepodleg∏oÊci. Tegoroczna edycja
by∏a ju˝ 4 edycjà biegu który z roku na rok
przyciàga coraz wi´cej uczestników
indywidualnych, ale co najwa˝niejsze ca∏ych
rodzin, które w ten sportowy sposób chcà oddaç
ho∏d tym wszystkim którzy przyczynili si´
do odzyskania niepodleg∏oÊci przez nasz kraj.
Tak jak co roku, bieg odby∏ si´ na dwóch trasach. Krótsza,
liczàca 1918 metrów, by∏a dedykowana rodzinom z dzieçmi
i cieszy∏a si´ najwi´kszym zainteresowaniem. Na lini´ star-
tu stawi∏o si´ ok. 150 osób.

Druga trasa, liczàca 5 kilometrów, znalaz∏a uznanie tych
wszystkich którzy mieli ochot´ sprawdziç si´ w sportowej
rywalizacji na doÊç wymagajàcym terenie Wspólnot Grun-
towych Janówka Pierwszego i Góry.

OczywiÊcie w poszczególnych kategoriach biegowych by-
li zwyci´zcy i zdobywcy kolejnych miejsc, ale Êmia∏o mo˝-
na powiedzieç, ˝e zwyci´˝yli wszyscy, którzy tego dnia sta-
wili si´ przy Szkole Podstawowej w Janówku Pierwszym, aby
w ten wyjàtkowy sposób manifestowaç radoÊç jakà daje ̋ y-
cie w wolnej Polsce.

Obok biegów, na ch´tnych czeka∏a mo˝liwoÊç sprawdze-
nia swojej wiedzy w konkursie historycznym. Tutaj na naj-
lepszych równie˝ czeka∏y cenne nagrody.

A dla wszystkich, którzy w sobotnie przedpo∏udnie posta-
nowili odwiedziç Janówek, aktywni mieszkaƒcy Góry i Ja-
nówka Pierwszego przygotowali posi∏ki i napoje w ramach
uzupe∏nienia kalorii, straconych podczas zmagaƒ sportowych.

Te wyjàtkowe atrakcje sprawi∏y, ˝e po zakoƒczonej impre-
zie, uÊmiechy jeszcze d∏ugo towarzyszy∏y wszystkim uczest-
nikom, którzy odje˝d˝ajàc zapowiadali – „do zobaczenia
za rok”. nn MF
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Kolejnym punktem gminnych obchodów by∏o ods∏oni´cie
pomnika Ojców Niepodleg∏oÊci w Wieliszewie. W swoich
przemówieniach Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki,
gen. Stanis∏aw Mandykowski – Honorowy Obywatel Gmi-
ny Wieliszew oraz Przedstawiciel Marsza∏ka Województwa
Mazowieckiego Artur Pozorek, podkreÊlili jak wa˝ne jest
˝eby doceniaç to, ˝e ˝yjemy w wolnym kraju. Przewodni-
czàcy Rady Gminy Marcin Fabisiak odczyta∏ Stanowisko
Rady z dnia 5 listopada 2018 r. w sprawie upami´tnienia
stulecia odzyskania przez Polsk´ niepodleg∏oÊci. Zosta∏ rów-
nie˝ odczytany list mieszkanki Skrzeszewa, która wzi´∏a
udzia∏ w naszej akcji „Pytanie o Polsk´”. Polega∏a ona na-
pisaniu odpowiedzi na cztery pytania w tym m.in. za co ko-
chasz Polsk´ i jak b´dzie ona wyglàda∏a za 100 lat.Wszyst-
kie listy wraz ze Stanowiskiem zosta∏y zamkni´te w „kap-
sule czasu” i wkopane obok pomnika dla kolejnych
pokoleƒ. Uroczystego ods∏oni´cia pomnika dokonali: Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki, Przewodniczàcy Rady
Gminy Marcin Fabisiak, Wiceprzewodniczàcy Rady Gmi-
ny Jacek Kuciƒski i Artur Mi´tek, gen. Stanis∏aw Mandy-
kowski – Honorowy Obywatel Gminy Wieliszew,Wojciech
Piàtkowski – Prezes TBS Wieliszew, ks. Grzegorz Kuchar-
ski – proboszcz parafii pw. Przemienienia Paƒskiego w Wie-
liszewie, ks.Antoni Piotrowski – przedstawiciel parafii pw.
Jana Marii Vianney’a w Skrzeszewie, Wiceprzewodniczà-

cy Rady Powiatu Legionowskiego Miros∏aw Kado, Przed-
stawiciel Marsza∏ka Województwa Mazowieckiego Artur Po-
zorek, przedstawiciele ZTL Promyki, przedstawiciele
OSP oraz przedstawiciele placówek oÊwiatowych z terenu
gminy.

Ostatnià cz´Êcià obchodów 100. rocznicy odzyskania przez
Polsk´ niepodleg∏oÊci by∏ uroczysty koncert w Szkole Pod-
stawowej nr 2 im. Jana Paw∏a II w Wieliszewie, w czasie któ-
rego wystàpili Chór Akademicki SGGW oraz Orkiestra „Sin-
fonia Viva”.

W programie koncertu zabrzmia∏y Piosnki Staropolskie
w opracowaniu Jerzego Dobrzaƒskiego, Melodia Ignacego
Jana Paderewskiego, Suita Witolda Lutos∏awskiego, frag-
menty Serenady Mieczys∏awa Kar∏owicza, Ko∏ysanka Jana
Maklakiewicza oraz piosenki Henryka Warsa, Jerzego Wa-
sowskiego i Andrzeja Zieliƒskiego.W koƒcowej cz´Êci kon-
certu artyÊci zaprosili do wspólnego wykonania pieÊni le-
gionowych w opracowaniu Andrzeja Wróbla i Micha∏a Dà-
browskiego.

Po zakoƒczonym koncercie na wszystkich czeka∏ tort uro-
dzinowy Polski oraz pokaz sztucznych ogni.

Dzi´kujemy Paƒstwu za to, ˝e razem mogliÊmy Êwi´towaç
tak wa˝nà rocznic´ w historii naszego Narodu. ˚yczmy so-
bie, abyÊmy ani my ani nasi potomkowie nigdy nie musie-
li walczyç o utracony kraj, jak robili to przed ponad 100 la-
ty nasi przodkowie.

nn AZ

ody 100. rocznicy 
epodległoÊci

11 listopada 2018 r. podczas obchodów
organizowanych z okazji 100-lecia
Polskiej NiepodległoÊci odsłoni´ty
został w Wieliszewie
pomnik Ojców
NiepodległoÊci. 

Pomnik ten jest symbolem
wdzi´cznoÊci i hołdu
mieszkaƒców ziemi wieliszewskiej
dla wszystkich, którzy walczyli 100
lat temu o naszà NiepodległoÊç. 

Przed pojawieniem si´ pomnika
rozpocz´liÊmy sprzeda˝ cegiełek, z których dochód został
przeznaczony na jego wykonanie. Dzi´ki darczyƒcom udało si´
zebraç 13 860,00 zł. 
Przedsi´wzi´cie zostało zrealizowane dzi´ki Êrodkom pochodzàcym
z bud˝etu gminy Wieliszew, TBS oraz dzi´ki wsparciu darczyƒców.

Wszyscy ci, którzy zakupili cegiełki za kwot´ równà bàdê wy˝szà
ni˝ 500 zł zostali uhonorowani symbolicznymi tabliczkami, które
zostały zamocowane na cokole pomnika. Wielkie podzi´kowania
dla wszystkich, którzy przyczynili si´ swoimi wpłatami do realizacji
tak szczytnego przedsi´wzi´cia. Dzi´ki Waszej hojnoÊci mieszkaƒcy
zyskali symbol, który b´dzie przypominaç o wielkim poÊwi´ceniu
naszych przodków, miejsce pami´ci, przy którym nie raz stanà
kolejne pokolenia i pomyÊlà o tym wszystkim, o czym myÊleliÊmy
my podczas jego odsłoni´cia.

Pomnik Ojców NiepodległoÊci to 7 miesi´cy ˝mudnej, codziennej
pracy nad ka˝dym szczegółem postaci. Pomnik został wykonany
przez firm´ Bràzy Polskie z Krakowa, która specjalizuje si´
w wykonywaniu odlewów artystycznych. Wysokiej klasy fachowcy,
współpracujàcy z pracownià, r´cznie wykoƒczajà odlewy poprzez
cyzelowanie, patynowanie oraz nakładanie powłok galwanicznych. 

Autorem projektu jest artystka-rzeêbiarka pani Agnieszka Głownia-
Belkin, która przygotowała gipsowy odlew, stanowiàcy materiał
wyjÊciowy do dalszych prac dla kolejnych fachowców. 

Pani Agnieszka Głownia-Belkin ukoƒczyła ASP w Warszawie
na wydziale rzeêby. Posiada doÊwiadczenie w wykonywaniu rzeêb
zarówno w kamieniu, drewnie, jak i gipsie. Jej prace mo˝na
podziwiaç równie˝ poza granicami naszego kraju. 

PPoommnniikk  OOjjccóóww  NNiieeppooddlleegg∏∏ooÊÊccii
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Jak w kalejdoskopie 
czyli 20 lat z „Promykami”
ddookkooƒƒcczzeenniiee  zzee  ssttrroonnyy  11

KKoonncceerrtt  wwookkaallnnyy
„Jak w Kalejdoskopie” to tak˝e tytu∏ p∏yty muzycznej z pio-
senkami i pieÊniami ludowymi we wspó∏czesnych aran˝acjach,
wydanej przez „Promyki” z okazji jubileuszu. Premiera naj-
nowszego wydawnictwa Zespo∏u mia∏a miejsce 28 paêdzier-
nika szczelnie wype∏niajàc Sal´ Koncertowà im. Krzysztofa
Klenczona w Wieliszewie. W trakcie koncertu Zespó∏ zapre-
zentowa∏ 11 polskich utworów, które znalaz∏y si´ na p∏ycie,
a tak˝e przygotowane w formie niespodzianki na bis meksy-
kaƒskie „Celito Lindo” wykonywane w j´zyku hiszpaƒskim,
którym „Promyki” podbi∏y publicznoÊç w czasie tegoroczne-
go tournée w Meksyku. Nagraƒ na p∏yt´ z udzia∏em uznanych
muzyków (tworzàcych m.in. Kwartet Polonika, laureata Fry-
deryka 2014 z album roku w muzyce wspó∏czesnej) oraz cz∏on-
ków ZTL „Promyki” (przygotowanych przez instruktora wo-
kalnego Dariusza Golca) dokonano na przestrzeni kilku mie-
si´cy (lipiec-paêdziernik 2018 r.) w zaaran˝owanej na studio
nagraƒ przestrzeni w GCK w ¸ajskach. To drugie muzyczne
wydawnictwo w historii Zespo∏u – pierwszym by∏a p∏yta „Ko-
l´dy. Co by si´ Wom dazy∏o” nagrana w Studio Laski i wyda-
na w paêdzierniku 2007 roku. W obu przypadkach za opra-
cowanie muzyczne i nagrania odpowiada∏ Przemys∏aw Mar-
cyniak. Ok∏adk´ najnowszej p∏yty i jednoczeÊnie graficzny
motyw przewodni jubileuszu zaprojektowa∏ krakowski arty-
sta grafik Micha∏ Zakrzewski. P∏yt´ otrzymaç mo˝na w Gmin-
nym Centrum Kultury w ¸ajskach, kolportowana b´dzie rów-
nie˝ w trakcie Koncertu na Trzech Króli (6 stycznia) i innych
wydarzeƒ z udzia∏em „Promyków”.

KKoonncceerrtt  ggaalloowwyy
18. edycj´ Festiwalu PieÊni i Taƒców Polskich im. Stanis∏a-
wa Moniuszki, który odby∏ si´ tradycyjnie wieliszewskiej ha-
li sportowej 10 listopada – w wigili´ Narodowego Âwi´ta Nie-
podleg∏oÊci, w ca∏oÊci poÊwi´cono jubileuszowi 20-lecia Ze-
spo∏u Taƒca Ludowego „Promyki”. Z tej okazji kulturalny

ambasador Gminy Wieliszew, Powiatu Legionowskiego i Ma-
zowsza zaprezentowa∏ dwugodzinny koncert galowy pod na-
zwà „Jak w Kalejdoskopie”. Donios∏e wydarzenie przynios∏o
te˝ wspania∏e plony – „Promyki” otrzyma∏y odznak´ „Zas∏u-
˝onego dla Gminy Wieliszew” i przystàpi∏y do grona 100 pol-
skich grup folklorystycznych skupionych w presti˝owej orga-
nizacji C.I.O.F.F.®

Specjalnie przygotowana hala sportowa przy ul. Modliƒ-
skiej 65 przekszta∏ci∏a si´ w ten wieczór w wyjàtkowà are-
n´ koncertowà, a iloÊç miejsc na widowni niemal podwoi∏a
wzgl´dem dotychczasowych edycji festiwalu – trwajàca 3 go-
dziny jubileuszowà gal´ oglàda∏a publicznoÊç liczàca grubo
ponad tysiàc osób (dla zobrazowania rekordowej frekwen-
cji dodajmy, ˝e Teatr Wielki w Warszawie mo˝e pomieÊciç 2
tysiàce widzów)! Pierwszy koncert „Promyków” odby∏ si´
w tym samym miejscu (wówczas Êwie˝o oddanym do u˝yt-
ku) w 1999 roku, przy garstce widzów z∏o˝onych z rodziców
tancerzy, bez strojów regionalnych. Niespe∏na 20 lat póêniej
na parkiecie zobaczyliÊmy pi´ç grup wiekowych liczàcego
ponad 170 osób Zespo∏u oraz goÊcinnie grup´ z∏o˝onà z by-
∏ych tancerzy i tancerek.W dwugodzinnym koncercie Zespó∏
zaprezentowa∏ taƒce, pieÊni i zabawy z kilkunastu regionów
Polski – razem 14 uk∏adów tanecznych, a nie by∏ to ca∏y ak-
tualny repertuar wieliszewian. Jednym z najmocniejszych
punktów jubileuszowego programu by∏y dwa premierowe
uk∏ady – grupa m∏odzie˝owa wystàpi∏a w widowiskowych Taƒ-
cach Górali Spiskich w choreografii Dariusza Skrzydlewskie-
go, zaÊ grupa dzieci´ca w efektownych Taƒcach Podlaskich
w uk∏adzie autorstwa Kamila Rzàcy, oba zataƒczone w no-
wych, pi´knych ludowych strojach z tych regionów. W fina-
∏owym uk∏adzie do krakowiaka na parkiecie pojawi∏o si´ bli-
sko 200 tancerzy – najm∏odsi tancerze to ledwie pi´ciolat-
ki, najstarsi – za sprawà funkcjonujàcej grupy seniorów
zbli˝ajà si´ do szeÊçdziesiàtki! Nie zabrak∏o by∏ych cz∏onków
Zespo∏u, wÊród nich kilkoro pami´tajàcych wyst´p z ro-
ku 1999. Rekordzistà w zespo∏owym sta˝u okaza∏ si´ wcià˝
aktualny „promykowy” tancerz – Artur Szostak jest nim nie-
przerwalnie od 20 lat!

• kierownik, choreograf, instruktor grupy młodzie˝owej
i seniorskiej oraz par turniejowych – DARIUSZ SKRZYDLEWSKI

• instruktor i choreograf grupy dzieci´cej i przygotowawczej oraz
par turniejowych – KAMIL RZÑCA

• instruktor grupy poczàtkujàcej – DOMINIKA BISIALSKA
• instruktor wokalny, akordeon – DARIUSZ GOLEC
• muzyka – Przemysław Marcyniak
• piel´gnacja i przygotowanie kostiumów – BARBARA I BOGDAN

LEWICCY

KKAADDRRAA  ZZTTLL  „„PPRROOMMYYKKII””  AADD  22001188
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Koncert poprowadzili doskonale znani wieliszewskiej pu-
blicznoÊci i zaprzyjaênieni z Zespo∏em Jan K∏oczko i Tomasz
Nowak, a scenariusz widowiska zawiera∏ materia∏y filmowe
wyÊwietlane w przerwach mi´dzy uk∏adami. Obok tych przy-
pominajàcych poczàtki i chlubne dokonania na krajowych
parkietach, które przypad∏y na pierwsze 6 lat dzia∏alnoÊci Ze-
spo∏u, równie˝ relacje z licznych zagranicznych wyjazdów na-
szych reprezentantów. W 2004 roku „Promyki” odby∏y swo-
jà pierwszà zagranicznà wypraw´ do miasteczka Ferriere we
W∏oszech.W miar´ up∏ywajàcych lat Zespó∏ gromadzi∏ na swo-
im koncie coraz wi´cej przebytych kilometrów – tych uzbie-
ra∏o si´ w sumie ponad 125 tys. km, co odpowiada ponad
trzem okrà˝eniom kuli ziemskiej. Do dziÊ „Promyki” repre-
zentujàc Polsk´, Mazowsze, Powiat Legionowski i Gmin´ Wie-
liszew odwiedzi∏y 4 kontynenty, 14 paƒstw – wiele z nich kil-
kukrotnie co w sumie daje liczb´ 26 krajów! 

Jubileuszowy koncert by∏ jednoczeÊnie wa˝nà weryfikacjà
dla dwóch grup tancerzy ZTL „Promyki” (m∏odzie˝owej i se-
niorskiej), których taneczne i muzyczne przygotowanie oce-
niali eksperci Mi´dzynarodowej Rady Stowarzyszeƒ Folklo-
rystycznych, Festiwali i Sztuki Ludowej C.I.O.F.F.®: Norbert
Póêniewski i Tomasz Nowak. W jej rezultacie „Promyki” do-
∏àczy∏y do presti˝owego grona 100 grup folklorystycznych sku-
pionych w Polskiej Sekcji tej organizacji. To przepustka
do udzia∏u w wielu znaczàcych, mi´dzynarodowych festiwa-
lach folklorystycznych – zarówno krajowych, jak i zagranicz-
nych, dotychczas niedost´pnych dla naszego Zespo∏u.

Wa˝nym i podnios∏ym punktem tego wieczoru by∏o odczy-
tanie uchwa∏y Rady Gminy Wieliszew nadajàcej Zespo∏owi
Taƒca Ludowego „Promyki” odznak´ „Zas∏u˝onego dla Gmi-
ny Wieliszew”. „Promyki” sà pierwszà w historii Gminy Wie-
liszew organizacjà wyró˝nionà tym tytu∏em – dotychczas

otrzymywa∏y go pojedyncze osoby zas∏u˝one dla spo∏eczno-
Êci naszej gminy. Pamiàtkowy dokument wr´czyli Wójt Gmi-
ny Wieliszew Pawe∏ Kownacki (jako cz∏onek wnioskujàcej
grupy mieszkaƒców) oraz przedstawiciele organu przyzna-
jàcego odznak´ – Rady Gminy Wieliszew: przewodniczàcy
Marcin Fabisiak i wiceprzewodniczàcy Artur Mietek i Jacek
Kuciƒski.

Gal´ zakoƒczy∏y gratulacje – pamiàtkowe listy i upomin-
ki wr´czali: Dyrektor MCPS Artur Pozorek w imieniu Mar-
sza∏ka Województwa Mazowieckiego Adama Struzika, Wice-
przewodniczàcy Polskiej Sekcji CIOFF®Jan ̧ osakiewicz (od-
czytujàc list przewodniczàcego tej organizacji Jerzego
Chmiela), Wiceprzewodniczàcy PS CIOFF® i Przewodniczà-
cy Komisji ds.Taƒców Polskich Jaros∏aw Wojciechowski, Dy-
rektor MOK w Józefowie i Cz∏onek Rady ds. Dziedzictwa Nie-
materialnego przy Ministerstwie Kultury Danuta Wojciechow-
ska, Dyrektor Centrum Kultury i Czytelnictwa w Serocku
Renata Mulik oraz Piotr Mulik w imieniu spo∏ecznoÊci Mia-
sta i Gminy Serock; przedstawiciele zespo∏ów folklorystycz-
nych z ca∏ej Polski: ZPiT Uniwersytetu Warszawskiego „War-
szawianka”, ZPiT Politechniki Warszawskiej, LZA SGGW im.
Zofii Solarzowej „Promni”, ZPiT Uniwersytetu Jagielloƒskie-
go „S∏owianki” z Krakowa, ZPiT Ziemi Kórnickiej „W∏ady-
sie”, ZPiT „PowiÊle” z Pu∏aw, ZPIT „Soko∏owianie” z Soko-
∏owa Podlaskiego oraz ZPiT „Âlàsk” im. Stanis∏awa Hadyny
(który w marcu przysz∏ego roku goÊciç b´dzie naszych repre-
zentantów na warsztatach tanecznych w swojej siedzibie w Ko-
sz´cinie).

Epilogiem jubileuszowych obchodów by∏ uroczysty bankiet
zorganizowany w zaprzyjaênionym obiekcie w Jachrance – ho-
telu „Windsor”, w którym wzi´li udzia∏ pe∏noletni cz∏onko-
wie Zespo∏u, jego przyjaciele i delegacje goszczàcych zespo-

∏ów. Zabawa w rodzinnej – „zespo∏owej” atmosferze trwa∏a
do wczesnych godzin porannych!

Organizatorami tegorocznej edycji Festiwalu oraz Jubile-
uszu 20-lecia ZTL „Promyki” byli Gmina Wieliszew i Powiat
Legionowski, zaÊ patronat honorowy nad wydarzeniami ob-
jà∏ Marsza∏ek Województwa Mazowieckiego Adam Struzik.
Partnerzy i sponsorzy przedsi´wzi´cia: AdRepublic – spon-
sor ZTL „Promyki”,Windsor Palace Hotel & Conference****
w Jachrance, TBS Wieliszew. Dzi´kujemy!

nn Promyki / OKW
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Z okazji 100. rocznicy Odzyskania Niepodleg∏oÊci uczniowie
klas drugich, wzi´li udzia∏ w Mi´dzynarodowym Projekcie Part-
nerskim, na platformie e-Twinning. Projekt zosta∏ podzielony
na pi´ç aktywnoÊci zwanych „tropami”. Uczniowie pracowali
w grupach, rozwiàzywali zadania i wyzwania, aby zdobyç trop.
• Trop 1: Kierunek niepodleg∏oÊç (poniedzia∏ek)
Tego dnia uczniowie grali w gr´ terenowà, której has∏a by∏y roz-
mieszczone na terenie szko∏y. Po zebraniu wa˝nych informacji
skrupulatnie pracowali nad rozwiàzaniem krzy˝ówki. Kolejnym
zadaniem by∏a gra karciana pt. „Niepodleg∏y PiotruÊ” Ucznio-
wie zapisywali punkty i tworzyli strategie, by wygraç. Nast´p-
nym wyzwaniem by∏o odkodowanie zagadek matematycznych.
• Trop 2: Spotkanie z historià (wtorek)
Tego dnia odwiedzi∏ nas GoÊç Specjalny, dziadek Lenki z kla-
sy 2a, który opowiedzia∏ dzieciom o historii odzyskania przez
Polsk´ Niepodleg∏oÊci. Po wys∏uchaniu ciekawego opowiada-
nia, spacerowaliÊmy wirtualnie po dzie∏ach sztuki prezentu-
jàcych Józefa Pi∏sudskiego oraz Legiony Polskie. Skanowali-
Êmy aplikacjà odpowiednie linki do obejrzenia tych obrazów.
Nast´pnie grupy wirtualnie odwiedzi∏y Muzeum Józefa Pi∏-
sudskiego w Sulejówku. To by∏a bardzo ciekawa wycieczka.
Trop 3: Niepodleg∏oÊç nie tylko p´dzlem malowana (Êroda)
W tym dniu 64 uczniów zamieni∏o si´ w malarzy i stworzy∏o
niepowtarzalnà flag´ Polski. Dzieci wspólnie odbi∏y na tape-
cie d∏onie umalowane w barwach bia∏o-czerwonych. Dzi´ki te-
mu uzyskaliÊmy niesamowity efekt artystyczny – jedynà w swo-
im rodzaju flag´ Polski.
Trop 4: Patriotyczny pokaz mody (czwartek)
W tym wydarzeniu uczniowie klas drugich godnie i z dumà pre-
zentowali narodowe stroje. Przewa˝a∏y oczywiÊcie barwy bia-
∏o-czerwone, nie zabrak∏o równie˝ innych kolorów kojarzàcych
si´ z naszym krajem. Niepowtarzalne i oryginalne stroje przy-

pad∏y do gustu m∏odszym
kolegom i kole˝ankom.
Pokaz zakoƒczy∏y wycho-
wawczynie klas drugich:
Monika Ciszek (kl.2a), Ka-
tarzyna Sobczyk (kl. 2b)
i Katarzyna Barabasz
(kl. 2c).
Trop 5: Niepodleg∏oÊcio-
wy zwiad terenowy (pià-
tek). Ostatni dzieƒ projek-
tu. Podsumowanie.
Uczniowie przemienili si´
w profesjonalnych dziennikarzy. Podzieleni na grupy przepro-
wadzali wywiady z uczniami klasy czwartej oraz wybranymi
nauczycielami naszej szko∏y. Nasi ∏àcznicy dotarli równie˝
do Urz´du w Wieliszewie, gdzie na ich pytania odpowiadali
pracownicy tego miejsca. Po powrocie wszyscy uczniowie klas
drugich Êpiewali pieÊni patriotyczne i czytali wybrane wier-
sze o naszej Ojczyênie. Nast´pnie porozmawia∏yÊmy z ucznia-
mi o tym, który trop sprawi∏ im najwi´cej problemów, a któ-
ry przyniós∏ najwi´cej radoÊci.Wzruszajàcym prze˝yciem dla
naszych uczniów by∏o rozdanie dyplomów „Tropicieli”.

Podsumowujàc projekt mog´ Êmia∏o napisaç, ˝e by∏ to wspa-
nia∏y tydzieƒ patriotyczny: pe∏en wyzwaƒ, wspó∏pracy, rado-
Êci i wielkich emocji. Udzia∏ w projekcie poszerzy∏ wiedz´
uczniów na temat historii i dziedzictwa kulturowego nasze-
go kraju. Dodatkowo rozwinà∏ w uczniach samodzielnoÊç, lo-
giczne myÊlenie, oraz zjednoczy∏ nasze klasy. Zdobywanie tro-
pów to by∏a super przygoda, która zbli˝y∏a naszà spo∏ecznoÊç
szkolnà. Kochamy naszà Ojczyzn´ i to dla Niej! 

nn Koordynator projektu Monika Ciszek

Piosenka dla Niepodległej
WW ppiiààtteekk 99  lliissttooppaaddaa 22001188  rr..  ww LLiicceeuumm
OOggóóllnnookksszzttaa∏∏ccààccyymm  ww KKoommoorrnniiccyy
zzaaÊÊppiieewwaalliiÊÊmmyy  ddllaa  NNiieeppooddlleegg∏∏eejj..

O godz. 11.00 spotkaliÊmy si´ w sali gimnastycznej, która na go-
dzin´ sta∏a si´ scenà pola bitwy. Niecodzienna sceneria – woj-
skowego obozowiska, ognisk i jesiennych liÊci tylko pomog∏a
wywo∏aç aur´ patriotycznych emocji.

Godzina 11.11 – to czas dla ogólnopolskiego zrywu pod ha-
s∏em „Rekord dla Niepodleg∏ej” – tak jak miliony uczniów
w ca∏ej Polsce, równie˝ i my zaÊpiewaliÊmy hymn Polski.

W splendorze dru˝yny reprezentacyjnej oraz sztandaru szko-
∏y pan dyrektor Krzysztof Roszak rozpoczà∏ szkolne obcho-
dy 100. rocznicy odzyskania przez Polsk´ niepodleg∏oÊci.

W cz´Êci nieoficjalnej uczniowie klasy 2b – „wojskowej”
oraz dwie uczennice z klasy 2a – „policyjnej” zaprezentowa-
li kilka najpopularniejszych piosenek wojskowych okre-
su I wojny Êwiatowej i wojny polsko-bolszewickiej. Piosenki
te na sta∏e wesz∏y do Êpiewników wojskowych i sta∏y si´ na ty-
le popularne, ˝e znamy je wszyscy. Dlatego te˝ autorzy uro-
czystoÊci – pani Agnieszka Sieradzka oraz pan pp∏k rez.Adam
Bednarz zaskoczyli zgromadzonych rozdaniem Êpiewników i za-

proszeniem do aktywnego w∏àczenia si´ w uroczystoÊç.Wspól-
ne Êpiewanie by∏o przeplatane recytacjà poezji patriotycznej
w wykonaniu naszej wspania∏ej m∏odzie˝y.

Uczniowie przeprowadzili nas przez trudnà drog´ do wol-
noÊci, jednak wype∏nionà nie tylko cierpieniem, ∏zami, ale
przede wszystkim dumà i radoÊcià.Wyjàtkowe recytacje oraz
˝o∏nierskie piosenki i pieÊni wykonane acapella wzrusza∏y i za-
ciera∏y granic´ mi´dzy artystami a widownià. Niesamowita in-
terpretacja „Elegii o ch∏opcu polskim” Krzysztofa Kamila Ba-
czyƒskiego, w wykonaniu uczennicy klasy „wojskowej” – Ju-
lii W∏odarskiej, wzruszy∏a do ∏ez. Konferansjerzy niczym
zawodowcy zapowiadali ka˝dy wiersz i opisywali okolicznoÊci
powstania Êpiewanej piosenki. UroczystoÊç zakoƒczyliÊmy od-
Êpiewaniem pieÊni „My Pierwsza Brygada”, która sta∏a si´
w 2007 roku pieÊnià reprezentacyjnà Wojska Polskiego.

Z zainteresowaniem spotka∏y si´ te˝, b´dàce elementem de-
koracji, kartki dla Polski, napisane przez m∏odzie˝ naszej szko-
∏y w 100. rocznic´ odzyskania niepodleg∏oÊci.

Na spotkaniu byli tak˝e rodzice wyst´pujàcych uczniów, co
jest dowodem na to, ˝e pozytywna aktywnoÊç jest wa˝na dla
nas wszystkich! Dzi´kujemy i gratulujemy!

Wszystkiego najlepszego Polsko!
nn Agnieszka Sieradzka, Adam Bednarz

GdzieÊ daleko, na pó∏nocnych kraƒcach Êwiata, le˝y zimna wy-
spa Spitsbergen, nale˝àca do archipelagu Svalbard. Jest to ostat-
ni làd przed Biegunem Pó∏nocnym, górzysty, pokryty Êniegiem
i lodowcami. Nie ma tam drzew, ani krzewów. W ciàgu arktycz-
nego lata na nieprzyjaznej ziemi potrafià sobie poradziç jedynie
mchy, porosty i niewielkie roÊliny. Mimo to ˝ycie na Spitsberge-
nie jest ca∏kiem ró˝norodne. Król Arktyki to oczywiÊcie niedê-
wiedê polarny, bezwzgl´dny drapie˝nik i zabójca. Jego ofiarami
padajà g∏ównie foki. Znajdziemy tutaj tak˝e renifery i lisy po-
larne, a nad morzem bogactwo ptaków (w tym przepi´kne ma-
skonury). Szcz´Êliwcy b´dà w stanie dostrzec wynurzajàcego si´
wieloryba.

OczywiÊcie nie mog∏o zabraknàç tak˝e ludzi. Oficjalnie wyspa
zosta∏a odkryta w 1596 roku przez holenderskiego ˝eglarza i po-
dró˝nika Willema Barentsa. W póêniejszych wiekach cz´sto przy-
bywali na Spitsbergen wielorybnicy. Obecnie mieszka tam oko-
∏o 3 tys. osób. Niedêwiedzi polarnych jest kilkaset sztuk wi´cej,
dlatego poza Êcis∏ym centrum tamtejszych osad, wszyscy chodzà
uzbrojeni w broƒ palnà. A g∏ówne osady sà raptem dwie – norwe-
skie Longyearbyen, stolica ca∏ego archipelagu oraz siedziba gu-
bernatora, a tak˝e rosyjski Barentsburg.Atrakcj´ turystycznà sta-
nowi opuszczone sowieckie miasteczko Pyramiden (Piramida), któ-
re w czasach ÊwietnoÊci mia∏o basen, szklarnie, hodowl´ zwierzàt
gospodarskich i sprowadzonà specjalnie z Ukrainy traw´ i ˝yznà
ziemi´. MiejscowoÊç mia∏a stanowiç wizytówk´ Zwiàzku Radziec-
kiego na Zachodzie, a praca w Pyramiden stanowi∏a awans i przy-
wilej. Podobnie jak w przypadku Longyearbyen i Barentsburga,
podstawà funkcjonowania Pyramiden by∏o wydobycie w´gla. For-
malnie ca∏y archipelag nale˝y do Norwegii. Longyearbyen odesz∏o
od swojej górniczej przesz∏oÊci i obecnie stawia na turystyk´ oraz
nauk´ (znajduje si´ tam najdalej na Êwiecie wysuni´ty na pó∏-
noc Uniwersytet z najdalej na pó∏noc wysuni´tà Bibliotekà). Nie-
zwykle istotna jest polska obecnoÊç na Spitsbergenie, g∏ównie dzi´-
ki Polskiej Stacji Polarnej Hornsund im. Stanis∏awa Siedleckie-
go. Stacja znajduje si´ na po∏udniu wyspy i pracuje przez ca∏y rok,
a przebywajàcy tam naukowcy prowadzà najwy˝szej klasy bada-
nia nad Êrodowiskiem arktycznym.

Surowy, ale i pi´kny Spitsbergen sta∏ si´ kanwà dla licznych ksià-
˝ek. Jednà z najciekawszych jest „Bia∏e” Ilony WiÊniewskiej. Jak
pisze sama autorka: Na Spitsbergen przylecia∏am pierwszy raz
w sierpniu 2009 roku. Arktyczne lato by∏o ch∏odniejsze od tego
europejskiego o jakieÊ trzydzieÊci stopni, wi´c da∏o si´ zebraç my-
Êli. Bry∏y, kolory, odg∏osy, wszystko by∏o inaczej. W Êrodku nocy
zimne s∏oƒce Êwieci∏o tu˝ nad linià lodowatego morza, a powie-
trze nie mia∏o ˝adnego zapachu. Ludzie niby ci sami, ale planeta
jakby inna.W Longyearbyen mieszkam od 2010 roku. Pracuj´ w ar-
chiwum tutejszego muzeum i zazwyczaj jest mi zimno. Na Spits-
bergenie przez cztery miesiàce nie ma s∏oƒca, a przez kolejne pi´ç
nie zachodzi. ¸atwo tu zapomnieç, ˝e Êwiat jest gdzie indziej. Pi-
sarka z pasjà odkrywcy i badacza pisze o ˝yciu w ciàg∏ym zimnie,
Êniegu i ciemnoÊciach nocy polarnej albo wiecznym s∏oƒcu dnia
polarnego.

Dla zainteresowanych perypetiami polskich polarników pole-
cam „Bia∏e na bia∏ym i inne opowiadania. O przygodach geofizy-
ków z Polskiej Akademii Nauk” Moniki Krauze.To zbiór rozmów
i opowiadaƒ o ludziach, którzy na w∏asnej skórze doÊwiadczyli ark-
tycznego Êniegu i mrozu. Natomiast „Moje ̋ ycie polarnika” to au-
tobiografia Marka Kamiƒskiego, który opisuje, jak zawik∏ane Êcie˝-
ki ˝ycia zaprowadzi∏y go pomi´dzy lody Arktyki i Antarktyki.
Na Spitsbergenie osadzono tak˝e akcj´ krymina∏u Laline Paull
„Lód”.

Ânieg, lód, mróz i lodowce to fascynujàce tematy – zw∏aszcza
w dzisiejszych czasach, gdy lody Arktyki znikajà w zadziwiajàcym
tempie. Dlatego chcia∏bym poleciç ksià˝k´ „Zrozumieç lodowce”
wybitnego polskiego glacjologa prof. Jacka Jani, który w zrozu-
mia∏y sposób oprowadza czytelnika po polarnym Êwiecie.

Autor tej recenzji tak˝e by∏ na Spitsbergenie (w sierpniu i wrze-
Êniu tego roku) i osobiÊcie doÊwiadczy∏ tamtejszej przyrody, zim-
nego klimatu oraz nieziemskich krajobrazów gór, lodowców i mo-
rza. Pobyt na Spitsbergenie to przygoda ˝ycia!

n Piotr K.
Ilona WiÊniewska, Bia∏e. Zimna wyspa Spitsbergen, Wyd. Czarne, Wo∏owiec 2014
Jacek Jania, Zrozumieç lodowce, Wyd. Âlàsk, Katowice 1988
Laline Paull, Lód, Wyd. Prószyƒski i S-ka, Warszawa 2018
Marek Kamiƒski, Moje ˝ycie polarnika, Wyd. Burda NG Polska, Warszawa 2015
Monika Krauze, Bia∏e na bia∏ym i inne opowiadania. O przygodach geofizyków z Pol-
skiej Akademii Nauk, Wyd. Rozpisani.pl, Warszawa 2018
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Uczniowie ze Szko∏y Podstawowej im. Bronis∏awa Soko∏a
w Olszewnicy Starej oprócz udzia∏u w gminnych uroczysto-
Êciach zwiàzanych z 100. rocznicà Odzyskania Niepodleg∏o-
Êci przez Polsk´ brali udzia∏ w swoich lokalnych obchodach.
Dzieci z klas 0-III uczestniczy∏y w uroczystym apelu w 32. wie-
liszewskim Dywizjonie Rakietowym OP w Olszewnicy Sta-
rej. Ca∏a spo∏ecznoÊç szkolna wzi´∏a udzia∏ w programie ar-
tystycznym z okazji 11 Listopada. Uczniowie pami´tali rów-
nie˝ o uczczeniu pami´ci osób poleg∏ych, którym z∏o˝yli ho∏d
pod Pomnikiem Niepodleg∏oÊci na Skwerze 11 Listopada
w Olszewnicy Starej, zapalajàc sto zniczy w kolorach bia∏ym
i czerwonym. nn SP Olszewnia Stara

16 listopada 2018 r. w Szkole Podstawowej im. Kornela Ma-
kuszyƒskiego w Skrzeszewie odby∏ si´ fina∏ konkursu recy-
tatorskiego poezji patriotycznej pt. „Tu wsz´dzie jest Mo-
ja Ojczyzna”, pod honorowym patronatem Wójta Gminy Wie-
liszew Paw∏a Kownackiego. Celem konkursu by∏o poszerzenie
znajomoÊci twórczoÊci patriotycznej poetów polskich, kszta∏-
towanie postaw patriotycznych i obywatelskich, zaintereso-
wanie uczniów poezjà i nauka rywalizacji w przyjaznej at-
mosferze. Uczestnicy we wszystkich kategoriach wiekowych
zaskoczyli doborem tekstów i trudnoÊcià wykonywanych
utworów.
JURY WY¸ONI¸O NAST¢PUJÑCYCH LAUREATÓW:
Kategoria klas I–III:
I miejsce – Anna BijoÊ (SP nr 1 w Wieliszewie)
II miejsce – Michalina Krawczykowska (SP w Olszewnicy Starej)
III miejsce – Kornelia Kornowska (SP w Skrzeszewie)
Wyró˝nienie – Wiktoria B∏a˝ejewska (SP w Janówku)
Kategoria klas IV–V:
I miejsce – Franciszek BijoÊ (SP nr 1 w Wieliszewie)
II miejsce- Kalina Koczkodon (SP w Skrzeszewie)
III miejsce – Amelia Rozmanowska (SP nr 1 w Wieliszewie)
Wyró˝nienie – Kinga Sielawa (SP w Janówku)
Kategoria klas VI–VIII:
I miejsce – Piotr Anikiej (SP w Skrzeszewie)
II miejsce – Anastazja Sobieska (SP nr 1 w Wieliszewie)
Organizatorzy:
Eliza Tomaszewska, Anna Anikiej nn

W dniu 10 listopada dzieci z grupy 4-latków stan´∏y
na starcie „Biegu Niepodleg∏oÊci” w Janówku Pierwszym
– Êwi´tujàc tym samym setnà rocznic´ odzyskania nie-
podleg∏oÊci.Wszystkie dzieci startujàce otrzyma∏y pamiàt-
kowe medale. Po przekroczeniu linii mety wszyscy
uczestniczy mogli posiliç si´ smako∏ykami przygotowany-
mi przez lokalne stowarzyszenia. Dzieci by∏y bardzo dum-
ne i zadowolone z pokonania trasy biegu.Warto takie ini-
cjatywy podejmowaç i od najm∏odszych lat wszczepiaç
dzieciom ch´ç biegania i uprawiania sportów. Dzi´kuje-
my serdecznie Rodzicom za pomoc podczas biegu.

nn Iwona Rosłoƒska – wychowawczyni grupy

ÂÂWWII¢¢TTOO  OODDZZYYSSKKAANNIIAA  NNIIEEPPOODDLLEEGGŁŁOOÂÂCCII
WW  SSPP  IIMM..  BB..  SSOOKKOOŁŁAA  WW  OOLLSSZZEEWWNNIICCYY  SSTTAARREEJJ  

Na tak genialny pomys∏ wpad∏ dyrektor Liceum Ogólno-
kszta∏càcego w Komornicy Krzysztof Roszak. Swoim pla-
nem szybko zarazi∏ nauczycieli wychowania fizycznego:
Paw∏a Kun´ oraz Andrzeja Pawlaka, którzy 14 listopa-
da 2018 r. zorganizowali wydarzenie.

UroczystoÊci rozpocz´∏y si´ od wspólnego odÊpiewania
Hymnu Paƒstwowego oraz honorowego przejÊcia ca∏ej spo-
∏ecznoÊci szkolnej wokó∏ boiska.

W biegu 100 km na 100-lecie Odzyskania Niepodleg∏o-
Êci bra∏y udzia∏ dwie sztafety z klasy policyjnej i s∏u˝b spe-
cjalnych oraz klasy wojskowej. Dodatkowym wsparciem
w przekroczeniu 100 km byli nauczyciele oraz zaproszeni

goÊcie. W pierwszej parze pobiegli Pawe∏ Kownacki Wójt
Gminy Wieliszew oraz Patrycja Bereznowska Mistrzyni
Âwiata w biegach d∏ugodystansowych. Swoje 1200 metrów
do∏o˝yli równie˝ Magdalena Penkalska Dyrektor SP 1
w Wieliszewie oraz Jacek Banaszek Dyrektor CUW Wie-
liszew.

Ostatnie okrà˝enie, przekraczajàce barier´ 100 km, prze-
bieg∏ dyrektor Krzysztof Roszak porywajàc za sobà t∏umy
uczniów.

W sumie w biegu udzia∏ wzi´∏o 95 osób, pokonujàc ∏àcz-
nie 108 kilometrów.

nn Paweł Kuna

Szkolne wydarzenia
niepodległoÊciowe

BBIIEEGG  NNIIEEPPOODDLLEEGGŁŁOOÂÂCCII    WW  JJAANNÓÓWWKKUU  PPIIEERRWWSSZZYYMM

JJAAKK  UUPPAAMMII¢¢TTNNIIåå 110000..  RROOCCZZNNIICC¢¢  OODDZZYYSSKKAANNIIAA  NNIIEEPPOODDLLEEGGŁŁOOÂÂCCII  
II  JJEEDDNNOOCCZZEEÂÂNNIIEE  ZZAACCHH¢¢CCIIåå  UUCCZZNNIIÓÓWW  DDOO AAKKTTYYWWNNOOÂÂCCII??  

W Szkole Podstawowej nr 1 im.Tadeusza KoÊciuszki Êwi´-
towano 100-lecie odzyskania Niepodleg∏oÊci. Z tej oka-
zji, 24 paêdziernika w sali koncertowej im. K.Klenczona,
odby∏ si´ szkolny przeglàd pieÊni patriotycznych zorga-
nizowany przez panie: Iren´ Jacenko i Mariol´ Soko∏ow-
skà-Pontek.

W tym wa˝nym wydarzeniu wzi´∏y udzia∏ wszyskie kla-
sy. Ka˝da z nich mia∏a za sobà wiele prób. Wychowawcy
pomagali nam w przygotowaniach, razem wybieraliÊmy pie-
Êni. Podczas wyst´pów mo˝na by∏o us∏yszeç utwory z ró˝-
nych epok, w rozmaitych aran˝acjach: Êpiewane zespo∏o-
wo, przez solistów, w duetach, i na g∏osy. Szczególne wra-

˝enie zrobi∏y na nas wyst´py naszych najm∏odszych kole-
˝anek i kolegów, którzy wcale nie wiedzà co to trema, bo
najodwa˝niej wychodzili na scen´.

Na sam koniec uroczystoÊci (co by∏o wyró˝nieniem) wy-
stàpiliÊmy my, uczniowie klasy 5a. ÂpiewaliÊmy piosenk´
powstaƒczà pt. „DziÊ id´ walczyç, Mamo”, do której s∏o-
wa napisa∏ poeta i ˝o∏nierz Szarych Szeregów Józef „Ziu-
tek” Szczepaƒski (m.in. autor „Pa∏acyku Michla”). Ten
utwór trafi∏ do naszych serc i sta∏ nam si´ bliski, a zaÊpie-
waliÊmy go w ho∏dzie bohaterom Warszawy – ma∏ym po-
wstaƒcom. To by∏ wspania∏y dzieƒ, pe∏en wzruszeƒ. Âpie-
waliÊmy z mi∏oÊci do Ojczyzny. nn Uczniowie klasy 5a 

WW  SSZZKKOOLLEE  PPOODDSSTTAAWWOOWWEEJJ  NNRR  11  IIMM..  TTAADDEEUUSSZZAA  KKOOÂÂCCIIUUSSZZKKII

GGMMIINNNNYY  KKOONNKKUURRSS  RREECCYYTTAATTOORRSSKKII  PPOOEEZZJJII  
PPAATTRRIIOOTTYYCCZZNNEEJJ  ““TTUU  WWSSZZ¢¢DDZZIIEE  JJEESSTT  MMOOJJAA  
OOJJCCZZYYZZNNAA””  
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Ka˝dy z nas -czy ma∏y czy du˝y – ma swojego ulubionego
bohatera z bajki. Dziewczynki uwielbiajà pi´kne ksi´˝nicz-
ki, syrenki oraz ma∏e pieski i kucyki, ch∏opcy zaÊ walecz-
nych rycerzy, dzielnych stra˝aków, a tak˝e szybkie i du˝e
samochody.

5 listopada obchodziliÊmy nietypowe Êwi´to: Dzieƒ Po-
staci z Bajek – bardzo mi∏e wydarzenie dla wszystkich dzie-
ci.Tego dnia przygotowa∏yÊmy dla naszych „Puchatków”
mnóstwo bajkowych atrakcji. By∏y kalambury, taniec „jak
z bajki” oraz g∏ówna atrakcja – teatr cieni „Legenda
o Smoku Wawelskim”. Na przedstawienie zaprosiliÊmy na-

szych nieco starszych kolegów z gr. „Tygryski”.Wszystkie
przedszkolaki z przej´ciem Êledzi∏y losy zatroskanego kró-
la, pi´knej królewny, pomys∏owego szewczyka oraz strasz-
nego potwora – smoka. I choç nie by∏ to prawdziwy teatr,
to i tak wszyscy zostali „zaczarowani” i oczarowani. Na ko-
niec ka˝dy móg∏ spróbowaç swoich si∏ jako aktor teatru
cieni. By∏o to bardzo ciekawe doÊwiadczenie dla dzieci.
Taka zabawa z pewnoÊcià pobudzi∏a ich wyobraêni´, jak
równie˝ pozwoli∏a kszta∏towaç pami´ç i koncentrowaç uwa-
g´.

nn Paulina Wołonsewicz

DDZZIIEE¡¡  PPOOSSTTAACCII  ZZ  BBAAJJEEKK  WW  PPUUCCHHAATTKKAACCHH  WW  PPRRZZEEDDSSZZKKOOLLUU  WW  SSKKRRZZEESSZZEEWWIIEE

Âlubowanie klas pierwszych
2266  ppaaêêddzziieerrnniikkaa  oo gg.. 1177..0000  ww SSzzkkoollee
PPooddssttaawwoowweejj  iimm..  SStt..  MMoonniiuusszzkkii
ww ¸̧aajjsskkaacchh  ooddbbyy∏∏aa  ssii´́  nniieezzwwyykkllee  wwaa˝̋nnaa
uurroocczzyyssttooÊÊçç  ÊÊlluubboowwaanniiaa  ii ppaassoowwaanniiaa
uucczznniióóww  kkllaass  ppiieerrwwsszzyycchh..  

Nasi pierwszoklasiÊci w obecnoÊci zaproszonych goÊci – Sza-
nownego Pana Wójta Gminy Wieliszew – Paw∏a Kownac-
kiego, a tak˝e Pani Przewodniczàcej Rady Rodziców – Kin-
gi Borowej zaprezentowali przepi´kny program artystycz-
ny, w którym Êpiewajàco odpowiadali na pytania dotyczàce
naszej Ojczyzny, szkolnej nauki oraz zasad zachowania
w szkole. Tym samym zdali pierwszy egzamin na ucznia.
Dyrektor Szko∏y Pan Marek Tarwacki, zaproszeni goÊcie
i rodzice zgodnie stwierdzili, ˝e dzieci mogà ju˝ zostaç przy-
j´te do braci uczniowskiej.

PierwszoklasiÊci Êlubowali, ˝e b´dà si´ pilnie uczyç, b´-
dà dobrymi kolegami, a co najwa˝niejsze b´dà godnie re-
prezentowaç klas´ i szko∏´ oraz kochaç swojà Ojczyzn´. Na-
st´pnie Dyrektor Szko∏y dokona∏ aktu pasowania ka˝dego
ucznia. Wszyscy otrzymali pamiàtkowe dyplomy i drobne
upominki. Na koniec uroczystoÊci p∏yn´∏y z ust goÊci, ro-
dziców i nauczycieli serdeczne podzi´kowania i ˝yczenia.

Szczególne wzruszajàce i szczere ˝yczenia p∏yn´∏y
od wychowawców klas pierwszych: pani mgr Ma∏gorzaty
Ekiert-KoÊciƒskiej, pani mgr Ewy Wójcik i pani mgr Do-
miniki Grzyma∏y, a tak˝e pani mgr Katarzyny Krzy˝ek.

Kochani PierwszoklasiÊci! 
Cieszymy si´, ˝e jesteÊcie ju˝ prawdziwymi uczniami Szko-

∏y Podstawowej im. St. Moniuszki w ¸ajskach. ˚yczymy Wam
sukcesów w nauce. Niech szkolna przygoda sprawia Wam du-
˝o satysfakcji i radoÊci!

nn Katarzyna Krzy˝ek

Zapraszamy do sali balowej
Przed tron króla i królowej
Ka˝da ksi´˝niczka i rycerz

ka˝dy
Dzisiaj obchodzi dzieƒ bardzo

wa˝ny
Dzieƒ pasowania, przemiany

dzieƒ
Niech nie odejdzie nigdy w cieƒ
A zawarte zasady przyrzeczenia
Zostanà na zawsze w naszych

wspomnieniach.

PPAASSOOWWAANNIIEE  NNAA  PPRRZZEEDDSSZZKKOOLLAAKKAA  WW  PPRRZZEEDDSSZZKKOOLLUU  NNRR  11  WW  WWIIEELLIISSZZEEWWIIEE

GGMMIINNNNEE  ZZAAWWOODDYY  KKOOSSZZYYKKÓÓWWKKII    
DDZZIIEEWWCCZZÑÑTT  II  CCHHŁŁOOPPCCÓÓWW    KKLLAASS  VVIIII  II  VVIIIIII  SSZZKKÓÓŁŁ
PPOODDSSTTAAWWOOWWYYCCHH    OORRAAZZ  KKLLAASS  IIIIII  GGIIMMNNAAZZJJUUMM

II  TTUURRNNIIEEJJ  LLIIGGII  PPIIŁŁKKII  HHAALLOOWWEEJJ  SSZZKKÓÓŁŁ  
PPOODDSSTTAAWWOOWWYYCCHH  CCHHŁŁOOPPCCÓÓWW

GGMMIINNNNEE  ZZAAWWOODDYY  MMIINNII  KKOOSSZZYYKKÓÓWWKKII  
SSZZKKÓÓŁŁ  PPOODDSSTTAAWWOOWWYYCCHH  KKLLAASSYY  II  ––  VVII  CCHHŁŁOOPPCCYY

Gminne zawody koszykówki dziewczàt i ch∏opców
klasVII iVIII SP oraz klas III gimnazjum odby∏y si´ 6 listo-
pada w szkole podstawowej nr 2 w Wieliszewie.W zawodach
wzi´∏y udzia∏ 3 szko∏y z Gminy Wieliszew: SP ¸ajski, SP Ja-
nówek oraz SP nr 2 w Wieliszewie. Mecze rozegrano syste-
mem „ka˝dy z ka˝dym”.

Wyniki dziewczàt:
SP ¸ajski – SP nr 2 Wieliszew 6:10
SP Janówek – SP ¸ajski 12:4
SP nr 2 Wieliszew – SP Janówek 13:7

Zespół KZ: KS PKT. M – SC
Wieliszew 23:13 4 I
Janówek 19:17 2 II
¸ajski 10:22 0 III

Wyniki ch∏opców:
SP nr 2 Wieliszew – SP Janówek 56:0
SP ¸ajski – SP nr 2 Wieliszew 2:23
SP Janówek – SP ¸ajski 2:11

Zespół KZ: KS PKT. M – SC
Wieliszew 79:2 4 I
¸ajski 13:25 2 II
Janówek 2:67 0 III

I Turniej ligi pi∏ki halowej szkó∏ podstawowych odby∏
si´ 27.10.2018 r. w hali sportowej w Wieliszewie. Do turnieju przy-
stàpi∏y 4 dru˝yny: Wieliszew I, Skrzeszew I,Wieliszew II i Skrze-
szew II. Mecze rozegrano systemem „ka˝dy z ka˝dym”.

Wyniki meczów:

Wieliszew I – Skrzeszew II 2:0
Skrzeszew I – Wieliszew II 4:0
Skrzeszew I – Skrzeszew II 6:0
Wieliszew II – Wieliszew I 1:2
Skrzeszew II – Wieliszew II 2:2
Wieliszew I – Skrzeszew I 1:2

Klasyfikacja koƒcowa turnieju:

I miejsce Skrzeszew I 45 pkt
II miejsce Wieliszew I 30 pkt
III miejsce Wieliszew II 15 pkt
IV miejsce Skrzeszew II 10 pkt

Nast´pny turniej ligi pi∏ki halowej szkó∏ podstawowych od-
b´dzie si´ 8 grudnia w hali sportowej w Wieliszewie. Zapra-
szamy fanów pi∏ki halowej do kibicowania.

Gminne zawody mini koszykówki odby∏y si´ 26.10.2018 na hali
w szkole podstawowej nr 2 w Wieliszewie. Do zawodów przystà-
pi∏o 5 reprezentacji szkó∏: SP Janówek, SP ¸ajski, SP nr 2 Wie-
liszew, SP Skrzeszew, SP nr 1 Wieliszew. Mecze rozegrano sys-
temem „ka˝dy z ka˝dym”.

Wyniki meczów:

SP ¸ajski – SP 1 Wieliszew 18:24 SP 2 Wieliszew – SP Skrzeszew 20:4
SP Janówek – SP ¸ajski 4:4 SP 1 Wieliszew – SP 2 Wieliszew 15:8
SP 2 Wieliszew – SP Janówek 14:4 SP Skrzeszew – SP 1 Wieliszew 8:20
SP ¸ajski – SP 2 Wieliszew 6:22 SP Janówek – SP Skrzeszew 6:7
SP 1 Wieliszew – SP Janówek 12:10 SP Skrzeszew – SP ¸ajski 14:8

Awans do zawodów powiatowych wywalczy∏a reprezentacja szko∏y
podstawowej nr 1 w Wieliszewie, wygrywajàc wszystkie 4 mecze.

nn
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HHAALLLLOOWWEEEENN  WW  GGRRUUPPIIEE  TTYYGGRRYYSSKKÓÓWW  
WW  SSKKRRZZEESSZZEEWWIIEE

Ostatnia przed kilkudniowà przerwà lekcja j´zyka angiel-
skiego w grupie Tygrysków zwiàzana by∏a tematycznie z Hal-
loween. Wiele dzieci przebra∏o si´ tego dnia za bajkowe
postacie lub... za duchy i czarodziejów. Lekcja by∏a bardzo
weso∏a. ÂpiewaliÊmy, taƒczyliÊmy, uczestniczyliÊmy w zabaw-
nych konkursach. ByliÊmy strasznie zaj´ci, ale zdà˝yliÊmy
zrobiç kilka zdj´ç.

nn Monika Maciejczak

23–24 paêdziernika br. w Katowicach odby∏a si´, trzecia z ko-
lei edycja Cake Festival Poland. Impreza to wystawa i kon-
kurs dekoratorów tortów i s∏odkoÊci – jedna z najwi´kszych
w Polsce! W kultowym Katowickim Spodku zaprezentowa-
∏o si´ ponad 500 prac w 14 ró˝nych kategoriach, w tym po-
nad 40 prac dzieci i m∏odych dekoratorów. Juniorzy byli po-
dzieleni wiekowo na trzy grupy: poni˝ej 9 lat, 10-13 i 14-17.
Technika wykonania dekoracji by∏a dowolna, jednak˝e ca-
∏oÊç musia∏a nawiàzywaç do tematu: „Mój bohater”. Grupa
najm∏odszych dzieci zosta∏a sklasyfikowana ogólnie i wszy-
scy dostali nagrody. Prace starszych wiekowo dekoratorów
podlega∏y ju˝ punktowej ocenie. Do jej kryteriów zaliczo-
no: kreatywnoÊç, odwzorowanie zadanego tematu, estetyka
i aspekt wizualny (czystoÊç i jakoÊç zastosowanych technik)
oraz poziom trudnoÊci.
W najstarszej kategorii wiekowej I miejsce i zwyci´ski z∏o-
ty medal zdoby∏ Krzysztof Zió∏ek, uczeƒ II klasy LO w Le-
gionowie. Na jego torcie pojawi∏ si´ bohater anime Naruto
i dziewi´cioogoniasta bestia – lis Kyuubi.
Krzysztof Êwietnie rysuje, ale na co dzieƒ nie zajmuje si´
sugarcraftingiem i jak dotàd sam ozdobi∏ tylko dwa torty.
Jeden z figurkà statku przy torcie z Ma∏à Syrenkà w wer-
sji anime i drugi z Torukiem Makto z filmu „Avatar”. Oba
posiada∏y elementy malowane i oba przygotowywane by∏y
na poprzednie edycje Cake Festival.Tym razem postawi∏ so-
bie poprzeczk´ wy˝ej i zrobi∏ tort bez postaci malowanych.
Na potrzeby konkursu stworzy∏ swojà pierwszà figurk´ po-
staci ludzkiej! 
Krzysiek przygotowywa∏ si´ w Pracowni Tortów Artystycz-
nych „S∏odkie Marzenia” w Skrzeszewie, gdzie pod okiem
zdobywczyni III miejsca w Mistrzostwach Europy w Deko-
rowaniu Tortów mia∏ szkolenie z przygotowywania elemen-
tów przestrzennych na torcie oraz tworzenia figurek posta-
ci (kompozycja, symetria, rzeêba twarzy, ràk itp.).
Po wygranej w konkursie zarówno nauczycielka, jak i uczeƒ
nie kryli zadowolenia z wyników szkolenia!

nn

CCAAKKEE  FFEESSTTIIVVAALL  PPOOLLAANNDD  22001188
MMAAMMYY  NNAASSZZEEGGOO  ZZWWYYCCII¢¢ZZCC¢¢  WWÂÂRRÓÓDD  
JJUUNNIIOORRÓÓWW  !!

Dni Eksperymentu
W ramach realizowanego przez Gmin´ Wieliszew projektu
„Wieliszewskie Laboratorium Kluczowych Kompetencji”
25–26 paêdziernika w Szkole Podstawowej im.T. KoÊciuszki
w Wieliszewie odby∏y si´ Dni Eksperymentu.
Uczniowie z klas 1–3 ze szkó∏ podstawowych ze Skrzesze-
wa, Janówka i Wieliszewa wzi´li udzia∏ w zaj´ciach mate-
matyczno-przyrodniczych, podczas których uczestniczyli
w pokazach naukowych. W ich trakcie mieli mo˝liwoÊç
obejrzenia takich eksperymentów jak: eksplozja suchego

lodu, wybuchowe reakcje chemiczne, nadmuchiwanie ba-
lonu bez dmuchania, wybuchowe reakcje chemiczne
obejmujàce tematyk´ pH substancji (zmiana koloru sub-
stancji w cylindrach), pasta do mycia z´bów dla s∏onia, taƒ-
czàce p∏omienie czy p∏onàca piana. Dodatkowà atrakcjà
by∏a cz´Êç warsztatowa, podczas której ka˝dy uczeƒ móg∏
samodzielnie przeprowadziç kilka eksperymentów. Nast´p-
nego dnia w eksperymentach wzi´li udzia∏ uczniowie
z klas 4–8. nn SJ

W naszej placówce goÊcili pracownicy organizacji zajmu-
jàcej si´ ochronà i obronà zwierzàt – OTOZ Animals. In-
spektorzy opowiadali dzieciom o swojej pracy i o w∏aÊci-
wym traktowaniu naszych braci mniejszych czyli zwierzàt.
Pouczali, ˝e nikt nie jest bezradny, gdy widzi, ˝e jakieÊ zwie-
rz´ jest êle traktowane. Zawsze mo˝na zg∏osiç si´ do Ani-
mals!!! Bezcenne by∏y tak˝e wskazówki, jak odczytywaç
j´zyk psów i kotów, aby w∏aÊciwie rozpoznawaç ich inten-
cje czy nastroje. Nie wolno skupiaç si´ jedynie na naszych
pupilach, ale dbaç tak˝e o zwierz´ta gospodarskie, bo one
równie˝ ̋ yjà, czujà! Animals zosta∏ hojnie obdarowany kar-
mà, którà przynios∏y: Przedszkolaki, Uczniowie, Rodzice
i Nauczyciele. W imieniu Organizacji – Dzi´kujemy!!!

nn Monika Maciejczyk, Justyna Kownacka

TreÊci przyrodnicze w wychowaniu przedszkolnym majà
ogromne znaczenie dla prawid∏owego rozwoju intelektu-
alnego i emocjonalnego dzieci w wieku przedszkolnym.
Ciekawie przekazane informacje dotyczàce natury oraz jej
ochrony na d∏ugo zostajà w pami´ci naszych najm∏odszych,
jednoczeÊnie uczà ich odpowiedzialnoÊci za swoje post´-
powanie.

Z tego te˝ powodu 10 paêdziernika do naszego Przed-
szkola zawita∏ zaproszony leÊniczy – Pan Hubert Wróblew-
ski. Pan LeÊniczy opowiada∏ o lesie, jego znaczeniu dla Êro-
dowiska, a tak˝e uÊwiadomi∏ dzieciom w jaki sposób po-
wstaje las i rosnà drzewa. Opowiedzia∏ o swojej codziennej
pracy. Niecodzienny goÊç opowiada∏ równie˝ o zwierz´tach
– mieszkaƒcach lasów. Wizyta Pana LeÊniczego to niepo-
wtarzalna okazja do budowania dzieci´cej wiedzy o Êwie-
cie przyrodniczym.

Przedszkolaki uczestniczy∏y w zabawach z Panem LeÊni-
czym. Na koniec spotkania z Panem LeÊniczym przedszko-
laki zaÊpiewa∏y Panu piosenk´ oraz wr´czy∏y samodziel-
nie przygotowanà laurk´ oraz podzi´kowanie.

nn Renata Szumacher

IINNSSPPEEKKTTOORRZZYY  AANNIIMMAALLSS  WW  PPRRZZEEDDSSZZKKOOLLUU  II  SSZZKKOOLLEE  WW  SSKKRRZZEESSZZEEWWIIEE

PPAANN  LLEEÂÂNNIICCZZYY  WW  PPRRZZEEDDSSZZKKOOLLUU  WW  JJAANNÓÓWWKKUU  PPIIEERRWWSSZZYYMM

Od 1 wrzeÊnia 2018 r. Przedszkole Samorzàdowe nr 1
w Wieliszewie bierze czynny udzia∏ w Mi´dzynarodowy
Projekcie Edukacyjny „Pi´kna Nasza Polska Ca∏a”, któ-
ry jest odpowiedzià na wyjàtkowe Êwi´to Polaków – 100.

rocznic´ odzyskania niepodleg∏oÊci. Dzieciaki z naszej pla-
cówki zaÊpiewa∏y hymn polski, nauczy∏y si´ piosenek pa-
triotycznych, taƒca ludowego, a tak˝e wierszy o tematyce
patriotycznej.W ka˝dej sali zosta∏ stworzony kàcik patrio-
tyczny. Wykona∏y starannie prace plastyczne – „Strój lu-
dowy naszego regionu'', wspólnie nauczy∏y si´ zabaw lu-
dowych. Grupa Pszczó∏ek wys∏a∏a pocztówk´ do Pani Lud-
mi∏y Fabiszewskej – jednego z organizatorów akcji oraz
posadzi∏y drzewo pami´ci – symbol ˝ycia i wolnoÊci.
Wi´kszoÊç punktów przedszkolaki zrealizowa∏y, na pozo-
sta∏e mamy czas do 31 grudnia 2018 r. Bardzo si´ posta-
ramy i zrealizujemy ich jak najwi´cej. Trzymajcie za nas
kciuki.

PPII¢¢KKNNAA  NNAASSZZAA  PPOOLLSSKKAA  CCAAŁŁAA
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MMOONNIITTOORRIINNGG  PPOOWWIIEETTRRZZAA  WW  GGMMIINNIIEE  WWIIEELLIISSZZEEWW
Na prze∏omie 2017 i 2018 roku na bu-
dynkach szkó∏ podstawowych w Wieli-
szewie, Skrzeszewie, ¸ajskach, Janów-
ku Pierwszym i w Olszewnicy Starej zo-
sta∏y zamontowane stacje monitoringu
jakoÊci powietrza. Urzàdzenia na bie-
˝àco wychwytujà zanieczyszczenia po-
wietrza py∏ami PM2.5 i PM10. Rapor-
ty on-line przedstawiajàce aktualne da-
ne pomiarowe jakoÊci powietrza
dost´pne sà na naszej stronie interne-
towej pod adresem www.czystagmi-
na.wieliszew.pl w zak∏adce „Czyste

powietrze”. Celem monitoringu jest
zwi´kszanie ÊwiadomoÊci spo∏ecznoÊci
lokalnych na temat jakoÊci powietrza
jakim oddychamy oraz zwi´kszenie
skutecznoÊci dzia∏aƒ na rzecz jego
ochrony. Mo˝liwoÊç Êledzenia na bie˝à-
co stanu powietrza pozwala na bardziej
Êwiadome korzystanie z aktywnoÊci
na Êwie˝ym powietrzu.W szczególnoÊci
dotyczy to osób z grupy wra˝liwej, dzie-
ci, osób starszych oraz uprawiajàcych
sport.

nn GKOÂ

SSmmoogg  ttoo  nniieennaattuurraallnnee
zzjjaawwiisskkoo  aattmmoossffeerryycczznnee
ppoolleeggaajjààccee
nnaa wwssppóó∏∏wwyysstt´́ppoowwaanniiuu
zzaanniieecczzyysszzcczzeeƒƒ
ssppoowwooddoowwaannyycchh
ddzziiaa∏∏aallnnooÊÊcciiàà  cczz∏∏oowwiieekkaa  oorraazz
bbeezzwwiieettrrzznneejj  ppooggooddyy  ii dduu˝̋eejj
wwiillggoottnnooÊÊccii  ppoowwiieettrrzzaa
((mmgg∏∏aa))..  

Niska temperatura sprawia, ˝e palone
sà w piecach du˝e iloÊci biomasy,
w tym nierzadko Êmieci, które sà bar-
dziej szkodliwe ni˝ jakiekolwiek pali-
wo.W piecach spalany jest równie˝ ni-
skiej jakoÊci w´giel, b´dàcy êród∏em
uwalniania do powierza du˝ej iloÊci
szkodliwych metali ci´˝kich, przede
wszystkim rt´ci. Kolejnym proble-
mem jest powszechnoÊç wykorzystania
kot∏ów i pieców na paliwa sta∏e w do-
mach jedno- i wielorodzinnych oraz sto-
sowanie instalacji starego typu, tzw.
kopciuchów czyli pieców lub kot∏ów
górnego spalania, w których da si´ spa-
liç praktycznie wszystko. Najbardziej
szkodliwy dla zdrowia cz∏owieka jest
py∏ zawieszony PM 2,5, czyli zawiera-
jàcy najmniejsze czàsteczki o Êredni-
cy nie wi´kszej ni˝ 2,5 um oraz py∏ za-
wieszony PM10, czyli taki, który zawie-
ra czàsteczki sta∏e o Êrednicy do 10 um.
Czàsteczki te wnikajà do uk∏adu odde-
chowego, zarówno do górnych, jak i dol-
nych dróg oddechowych dra˝niàc b∏o-
n´ Êluzowà i powodujàc stan zapalny.
Wywo∏ujà tak˝e katar i kaszel, a zatem
objawy podobne do przezi´bienia,
cz´sto mylone sà z infekcjami. Wielo-

letni kontakt z zanieczyszczeniami
powietrza mo˝e prowadziç do rozwoju
wielu groênych dla ̋ ycia chorób w tym
nowotworów z∏oÊliwych. Dlatego nie
bàdêmy oboj´tni wobec problemu ja-
kim jest smog. Bàdêmy Êwiadomymi
mieszkaƒcami i nie spalajmy Êmieci,
u˝ywajmy dobrej jakoÊci paliw z wia-
rygodnych êróde∏, przeprowadzajmy re-
gularne czyszczenie urzàdzeƒ grzew-
czych i przewodów kominowych, palmy
efektywnie – prawid∏owe spalanie to
bezpieczne spalanie.

Gmina Wieliszew, w ramach walki ze
smogiem, od trzech lat prowadzi pro-
gram dofinansowania wymiany êróde∏
ciep∏a na nowoczesne urzàdzenia
grzewcze. W latach 2016–2017 we
wspó∏pracy z Wojewódzkim Fundu-
szem Ochrony Ârodowiska i Gospodar-
ki Wodnej w Warszawie zmodernizowa-
no 59 kot∏owni.Aktualnie wyp∏acane sà
dotacje pochodzàce z bud˝etu gminy,
zwiàzane z wymianà pieców w kolej-
nych 52 gospodarstwach domowych.
W okresie jesienno-zimowym pracowni-
cy Urz´du Gminy prowadzà równie˝
kontrole paliw stosowanych do ogrzewa-
nia budynków. Zgodnie z uchwa∏à anty-
smogowà obowiàzujàcà od 1 lipca 2018r.

w piecach nie wolno spalaç mu∏ów, flo-
tokoncentratów w´glowych oraz ich mie-
szanek, w´gla brunatnego, w´gla ka-
miennego w postaci sypkiej oraz bioma-
sy. Niedopuszczalnym jest spalanie
Êmieci. W przypadku nieprzestrzegania
przepisów uchwa∏y antysmogowej grozi
kara grzywny do 5 000 z∏ lub mandat
do 500 z∏ nak∏adany przez uprawnione
organy.
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Walka
ze smogiem


